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Sílvia Navarro Godos i 
Maria Olivas Vidal, elegides 
Reines Falleres de Borriana 

2023
La sala de plens municipal va tornar a acollir l'acte de 

l'elecció en les dates habituals

La incògnita es va resoldre i Sílvia 
Navarro Godos serà la nova Reina 
Fallera de Borriana per al pròxim 

exercici faller de 2023, i Maria Olivas 
Vidal, com era d'esperar, serà la Reina 
Fallera infantil de la ciutat, segons es va 
saber en l'acte de l'elecció de les Reines 
Falleres de Borriana 2023.

La sala de plens municipal es va tor-
nar a quedar xicoteta en l'acte de 
l'elecció de les reines, que es va cele-
brar novament, després de dos anys, 
en les dates habituals. Després de la 
votació de les comissions falleres, 
l'alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, ha comunicat directament 

 



per telèfon a les dos joves la seua 
designació.

Després d'una setmana d'incertesa i 
després que quatre joves presentaren 
la seua candidatura a Reina Fallera i una 
altra, més jove encara, ho fera per a re-
presentar la ciutat com a Reina Fallera 
infantil, els dubtes s'han resolt definiti-
vament quan l'alcaldessa des de la sala 
de plens ha confirmat telefònicament, 
en primer lloc a Maria Olivas Vidal de la 
falla del barri la Mercè, que era la nova 
Reina Fallera infantil de Borriana, i pocs 
segons després s'ha posat en contacte 
amb Sílvia Navarro, de la falla del camí 
d’Onda, per a comunicar-li que havia 
estat triada per les comissions falleres 
com la màxima representant de les fes-
tes josefines de 2023.

Tant els voltants com l'interior de 
l'Ajuntament de Borriana s'havien con-
vertit en un formiguer de persones, la 
gran majoria amics, amigues i familiars 
de les candidates, i representants d'al-
guna de les 18 comissions falleres de 
Borriana.

La vesprada de l'elecció va començar 
un camí s’havia acabat la cerimònia 
de la votació per part dels presidents i 
presidentes de cadascuna de les díhuit 
comissions falleres i de la regidora de 
Falles, Sara Molina. Posteriorment, en 
el consistori, l'alcaldessa de Borriana i 
la secretària de l'Ajuntament van obrir 
l'urna i van realitzat el recompte dels 
vots, per a conèixer el resultat de les 
candidates triades.

A continuació, Maria Josep Safont els 
va comunicar per telèfon el seu nou 
càrrec de Reina Fallera de Borriana. 
Com és habitual, en pronunciar el nom 
de les candidates triades es va des-
bordar l'alegria i la cridòria entre les 
persones més pròximes a cadascuna 
de les dos joves que ostentaran la re-
presentació de les Falles de Borriana 
durant 2023.

Després de l'anunci, dos vehicles ofici-
als es van desplaçar als domicilis de les 
futures reines falleres i les van traslla-
dar a l'Ajuntament per a complir amb 
l'acte de presentació davant les auto-
ritats i de la gran família fallera, per a 
ser, al mes de novembre, proclamades 
com a màximes representants falleres.

MARIA OLIVAS VIDAL
- Membre de la comissió Infantil de la 
falla del barri la Mercè des del 2011 
fins a l'actualitat

- Membre de la cort d'honor de la falla 
la Mercè en 2018 i 2019

- Fallera Major infantil de la falla la 
Mercè en 2020, 2021 i 2022

SÍLVIA NAVARRO GODOS
- Membre de la cort d'honor infantil de 
la falla del barri d'Onda en 2004, 2005, 
2006 i 2007

- Fallera Major infantil de la falla del 
barri d'Onda en 2008

- Dama de la ciutat infantil el 2009

- Presidenta infantil de la falla del barri 
d'Onda en 2010 i 2011

- Membre de la cort d'honor de la falla 
del barri d'Onda en 2016, 2017, 2019, 
2020, 2021 i 2022

- Fallera Major de la falla del barri d'On-
da 2018 

Fotos: Oscar Peris
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CORTS D’HONOR DE LES REINES 2023
Les Reines Falleres de 2023 ja compten amb les seues Corts d'Honor i Dames de 
la Ciutat.

En acabar el termini de presentació de candidatures, la Junta Local Fallera va co-
municar els noms de les joves i xiquetes que conformaran les corts de les Reines 
Falleres.

Pel que fa a les majors seran

Dames de la Ciutat: Alèxia Durà Saura, Paula Selma Huguet, Marina Ribes An-
guera i Marta Ortells Martí.

Falleres: Claudia Dolz Tornador, Marta Chabrera Fuentes, Clara Segarra Arnau, 
Amparo Candau López, Maria Tornador Panís i Marta Panís Tornador.

Per a la cort infantil seran

Dames de la Ciutat: Sílvia Crespo Perarnau, Abril Usó Fandos, Núria Bornes i Na-
iara López Garrido.

Falleres: Sara Crespo Perarnau, Triana Usó Fandos, Ángela Natalia Arnandis Usó, 
Lola Domingo Olivert, Martina Vila Díaz i Ángela Ribes Daza. 

FALLES



Els artistes musicals de Borriana seran els grans protagonistes de la segona edició del 
festival amb concerts gratuïts

A més, dos concerts de la Fumiga i Efecto Pasillo, dos orquestres, discjòqueis i el Seu-Te

Borriana Sona reunirà 17 grups i solistes 
locals en les festes de la Misericòrdia 2022

La ciutat ja es prepara per als actes 
de les festes patronals en honor a 
la Mare de Déu de la Misericòrdia 

amb una programació carregada de 
música, arts escèniques, festejos tau-
rins i tot tipus d'activitats culturals des 
del divendres 2 fins al diumenge 11 de 
setembre.

La regidora de Festes, Lluïsa Monfer-
rer, ha presentat bona part del cartell 
musical i cultural que amb motiu de les 
festes patronals ha organitzat l'Ajun-
tament, amb una marcada aposta pels 
grups i discjòqueis locals.

Segons ha informat Lluïsa Monferrer, 
l'Ajuntament ha organitzat dos con-
certs gratuïts amb la Fumiga i Efecto 
Pasillo, diumenge 4 i dimecres 7 de 
setembre respectivament, a les 23h a 
la plaça Josep Iturbi, reconvertida en el 
recinte de concerts durant les festes. 
També el festival d'arts escèniques 
Seu-Te repetirà per tercer any conse-
cutiu i tornarà a omplir els carrers de 
teatre i dansa amb obres de companyi-
es locals i de la Comunitat Valenciana. 
Els espectacles, gratuïts, se celebraran 

dilluns 5, dimarts 6 i dimecres 7 de se-
tembre amb dos espectacles cada dia.

Respecte al Festival Borriana Sona 
2022, congregarà una àmplia repre-
sentació del panorama musical bor-
rianenc, amb 17 grups i solistes mu-
sicals locals que realitzaran concerts 
gratuïts durant 4 dies en les festes de 
la Misericòrdia, el 3, 4, 9 i 10 de setem-
bre a partir de les 18h en l'escenari que 
s'instal·larà en la plaça la Mercè, en què 
tindran lloc totes les actuacions i on 
s’instal·larà una zona de barra.

Música a manta i bon ambient són els 
dos ingredients que combina el festival 
amb els 17 grups amb diferents estils 
cadascun. Lluïsa Monferrer ha asse-
gurat que Borriana Sona 2022 suposa 
“la major aposta fins ara pels grups lo-
cals”, i ha explicat que es tracta d'una 
iniciativa “en què s'han obert les portes 
a tots els grups i solistes de la ciutat”.

Per a la responsable de Festes un pro-
grama musical "sense precedents”, ja 
que “no sols conjuga artistes i cultura 
local, sinó que a més és gratuït i són 
quatre dies amb gran participació tant 

de públic com de músics que crec que 
es vorà recompensada amb la calor 
del públic. Considerem que dins de la 
programació de les festes en honor a la 
nostra patrona, la joventut, la música i 
els nostres artistes havien de tindre un 
espai exclusiu”.

PROGRAMA
Les portes del Borriana Sona 2022 
s'obriran al públic gratuïtament a la pla-
ça de la Mercè el dissabte 3 de setem-
bre a les 18h amb les actuacions dels 
grups Llop&Cerezuela, Andrea Alcalá&-
Fernando Redondo, el cantautor Ángel 
Cerezuela amb el seu pop-folk, i F&F.

El diumenge 4 de setembre, també a 
les 18h i sobre el mateix escenari, serà 
el torn de la rumba i el flamenc en to-
tes les seues variants, des del flamenc 
base fins al rock flamenquitzat, amb 
Taranto, Rumbología, Trébede i Patxi 
Ojana.

El divendres 9 de setembre pujarà a 
l'escenari el rock de Black London, el 
cantant, guitarrista i compositor de 
música rock Juanma García, el pop de 
Tatiana Javaloyes i The Handsomes 
Wagon.

Finalment, tancarà el festival el dis-
sabte 10 de setembre el rock de la mà 
de Salvando a María, Dia 13, El Suizo, el 
punk-rock amb alguns matisos de pop 
de PUK 2, i com a punt final la varietat 
de gèneres, des d'electrònica, indie o 
punk del grup Aina Palmer.

La responsable municipal de Festes ha 
agraït la participació de tots els grups 
que han respost a la crida amb gran il-
lusió de tots els participants en aques-
ta iniciativa i ha avançat que en les 
pròximes edicions del festival Borriana 
Sona es continuarà en aquesta línia de 
“donar veu a grups, músics i solistes de 
la nostra ciutat”. 

FESTES  DE LA MISERICÒRDIA
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Visita als xiquets i xiquetes que participen en 
l'Escola d'Estiu

L’alcaldessa Maria Josep Safont comprova la marxa de les múltiples activitats que es 
realitzen durant el mes de juliol

L'alcaldessa de Borriana, Maria Jo-
sep Safont, ha visitat els 380 xi-
quets i xiquetes del municipi que 

enguany participen en l'Escola d'Estiu 
municipal de Borriana, en la XXXVI edi-
ció, que enguany se celebra en el CEIP 
Novenes de Calatrava. L’alcaldessa ha 
estat acompanyada per la regidora de 
Serveis Socials, Esther Meneu.

En la visita, Safont ha manifestat que 
l'Escola d'Estiu de Borriana és “un 
exemple tant per la implicació dels 
professionals que la duen endavant, 
com per la confiança que els pares i 
mares hi depositen”, i l'ha qualificada 
com el projecte “més rellevant per a 
les famílies de Borriana en aquesta 
època de l'any”.

Així mateix, ha destacat la seua contri-
bució a la conciliació de la vida familiar i 
laboral de les més de 300 famílies que 
amb l'arribada de les vacances esco-
lars tenen dificultats i ha volgut posar 
en valor el “prestigi” de l'Escola d'Estiu 
aconseguit en aquests anys perquè els 
seus professionals “han sabut crear 
espais d'inclusió on conviuen xiquets, 
xiquetes i adolescents del municipi, i 
on l'educació, la diversió, l'esport i les 
activitats socials i cíviques conviuen en 
perfecta harmonia”.

Durant el recorregut per les diferents 
aules del centre educatiu, els represen-
tants municipals han pogut comprovar 
la gran varietat d'activitats i tallers dis-
senyats per a cada edat. Així, han tingut 
ocasió de conèixer un dels tallers in-
fantils organitzats enguany, concreta-
ment sobre els mosquits i impartit per 
Lokímica, que ha comptat també amb 
la assistència de la regidora de Sanitat, 
Lolín Carbonell, amb la intenció que 
apliquen els coneixements adquirits 
en prevenció en arribar a sa casa, que 
ha tingut una gran acceptació per part 
dels xiquets i les xiquetes.

Per a aquest estiu, el centre social 
municipal Antonio Pastor ha prepa-
rat a l'escola municipal d'estiu, en 
què participen 380 xiquets i xiquetes, 
entre 3 i 16 anys, fins a 15 tallers de 
jocs i de manualitats amb diferents 
materials.

També han preparat nombroses ac-
tivitats lúdiques i manuals, tallers i 
excursions, amb classes d'anglès per 
als diferents nivells, tallers de músi-
ca, competicions esportives, eixides a 
la piscina, al barri antic, jocs, esports, 
xarrades, o classes de repàs, són algu-
nes de les activitats programades en 
aquesta iniciativa.

Durant la visita a més les represen-
tants municipals han presenciat el 
lliurament de diplomes del curs d'Edu-
cació Viària impartit per la Policia Local 
a l’escola d’estiu, en què s'ensenya les 
normes bàsiques de la seguretat viària, 

amb classes teòriques amb exercicis, 
la projecció de vídeos i les pràctiques 
amb bicicletes a través d'un parc instal-
lat a tal efecte al pati de l'escola.

Alguns altres tallers estan relacionats 
amb la sostenibilitat mediambiental a 
través d’Itinerantur, en la zona de les 
platges del municipi i en el paratge del 
Clot de la Mare de Déu, per a desper-
tar l'interès dels escolars per la cura i la 
protecció del medi ambient, amb acti-
vitats de “Plàstics i microplàstics a les 
nostres platges”, un taller de pintura de 
bosses de roba, “El fem en els nostres 
espais naturals protegits” i un passeig 
amb barca.

Com cada any, també s'organitzarà 
amb la col·laboració de la Conselleria 
d'Educació un campament centrat en 
activitats esportives, que serà del 31 
de juliol al 7 agost i està destinat a xi-
quets i xiquetes majors de 8 anys. 

ESCOLA D'ESTIU



El col·legi Josep Iturbi estrena carrer i 
accés

L'Ajuntament obri el vial que dona accés al col·legi després de 19 anys de reivindicació de 
la comunitat educativa

Per seguretat i per a visibilitzar l'entrada del CEIP Josep Iturbi, a través d’un vial que 
facilitarà diverses entrades directes

L'Ajuntament de Borriana ha obert 
aquest matí el carrer que dona ac-
cés al CEIP Josep Iturbi, després de 

cinc mesos de treball a ple rendiment 
per a finalitzar les obres de competèn-
cia municipal d'adequació del nou vial, 
adjudicades a Becsa per un import de 
338.035 euros.

Amb això, el govern municipal compleix 
amb la reivindicació de la comunitat 
educativa per a dignificar i visibilitzar 
l'entrada al centre, amb un vial que 
dona accés directe a les instal·lacions, 
i amplia el nombre d'entrades per a fa-
cilitar l'accés diferenciat al centre per a 
Infantil i Primària.

L'alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, i el regidor d'Educació, J Ramon 
Monferrer, han volgut estar presents 
al costat de la comunitat educativa del 
centre, en aquest moment “transcen-
dental i fonamental”, després de 19 
anys de “justa reivindicació del centre 
per a dignificar i visibilitzar l'entrada al 

col·legi i que, finalment, avui ha vist la 
llum”, ha assegurat.

Cal recordar que després de la inau-
guració de la reforma del centre, fa 20 
anys, les obres d'urbanització del car-
rer d'accés al CEIP Josep Iturbi es van 
quedar sense executar, “una anoma-
lia urbanística que l'Ajuntament havia 
d'haver realitzat fa vint anys, abans de 
la construcció del nou edifici del col·le-
gi, per seguretat i per a assegurar els 
accessos a tots els patis i racons del 
col·legi, i que mai es va dur a terme”, ha 
manifestat Safont.

Fins ara, la comunitat educativa del 
col·legi Josep Iturbi accedia al recinte a 
través d'un solar municipal. Finalment, 
l'actual govern municipal, ha destacat 
Monferrer, “li ha donat l'impuls neces-
sari per a executar el nou accés”, i ha as-
senyalat que aquesta actuació s'ha fi-
nançat “íntegrament amb romanent de 
tresoreria per a despeses generals de 
la liquidació del pressupost municipal”.

Així, el consistori va invertir prèviament 
més de 80.000 euros per a expropiar 
una parcel·la privada de 2.645 metres 
quadrats i, d'aquesta forma, urbanitzar 
la zona i dotar d'un accés al centre en 
condicions des del camí de l’Ecce Homo 
i l'avinguda Jaume I. L'Ajuntament s'ha 
vist obligat a expropiar aquests ter-
renys, ja que l'accés al col·legi estava 
condicionat al desenvolupament de la 
unitat d'execució C3, els tràmits d'ur-
banització de la qual estan en punt 
mort des de fa molts anys.

Amb l'obra, que bàsicament ha consis-
tit en treballs d'urbanització, clavegue-
ram, asfalt i realitzar voreres, segons 
el regidor d'Educació, “també es lega-
litzarà la situació del centre, ja que la 
Conselleria d'Educació, des de la seua 
construcció fa 19 anys, encara no ha 
signat la recepció de l'obra per incom-
pliment de l'Ajuntament de la urbanit-
zació dels accessos, pels problemes de 
seguretat en cas d'emergències que 
això suposava”. 

EDUCACIÓ
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El Consorci del Millars crearà una llacuna 
artificial per a la nidificació i observació 

d'aus al terme municipal de Borriana
El projecte suposarà una inversió de 45.841 euros i la llacuna tindrà 1.200 metres quadrats

El Consorci del Paisatge Protegit 
de la Desembocadura del riu Mi-
llars, integrat pels Ajuntaments 

d'Almassora, Borriana i Vila-real, la 
Diputació de Castelló i la Generalitat 
Valenciana, crearà una nova llacuna 
artificial per a la nidificació i l'obser-
vació d'aus aquàtiques. Serà la quarta 
d'aquestes característiques que s'ubi-
carà al llit del riu, després de les cre-
ades amb les aigües depurades de la 
planta d'Almassora.

Al lloc on s'ubicarà, en el terme mu-
nicipal de Borriana molt a prop de 
l'observatori d'aus de Carnissers, es 
va signar l'acta de replanteig de les 
obres amb la presència del president 
del Consorci i alcalde de Vila-real, José 

Benlloch, les alcaldesses de Borriana i 
Almassora, Maria Josep Safont i Merxe 
Galí, així com representants del Sindi-
cat de Regs de Borriana, regidors dels 
ajuntaments i l'arqueòleg municipal de 
Borriana.

La llacuna, amb una superfície de 1.200 
metres quadrats, es podrà omplir grà-
cies a l'acord a què s'ha arribat amb 
els regants, que realitzaran l'aportació 
d'aigua necessària.

La finalitat és aconseguir un nou eco-
sistema de zona humida que comptarà 
amb una làmina d'aigua entre 40 i 50 
centímetres que permeta la nidificació 
i observació de noves espècies d'aus 
com anàtids, limícoles i d’altres d'una 
forma senzilla, i així reduir la pressió 

humana de la zona de les Goles, al final 
de la desembocadura. Les vores seran 
suaus, assemblant-se als hàbitats de 
les llacunes naturals. En aquest cas la 
llacuna de Borriana podrà ser un hàbi-
tat per a corriols o camallongues.

Una camí s’acabe la construcció i im-
permeabilització, haurà de passar més 
d'un any perquè comence el procés de 
naturalització i crida per a les potenci-
als espècies aquàtiques.

La inversió per a la nova llacuna serà de 
45.841 euros. S'executarà de manera 
semblant a les de la depuradora, de 
manera que es convertisca en un hà-
bitat adequat per a les possibles aus 
nidificants. 

CONSORCI DEL MILLARS



Safont valora la inclusió de les 
reivindicacions de la costa de Borriana 

en l'estudi de la Diputació per a reclamar 
actuacions al govern d'Espanya

L'alcaldessa Maria Josep Safont 
ha valorat “positivament” que la 
Diputació de Castelló incloga, en 

l’estudi que està redactant sobre els 
problemes que hi ha a la costa de la 
província, les reiterades reivindicacions 
del municipi per a exigir les actuacions 
necessàries per a protegir i solucionar 
el problema d'erosió que pateix el lito-
ral borrianenc.

El president de la Diputació, José Mar-
tí, ha visitat l'Ajuntament de Borriana, 
on ha mantingut una reunió amb l'al-
caldessa, a la qual també han assistit 
altres membres de l'equip municipal de 
govern.

En la trobada, Safont ha aprofitat per 
a recordar al president de la Diputació 
que el govern municipal des de fa anys 
“demana solucions contra la regressió 
del litoral que es fa evident amb cada 
temporal”, i que ha reivindicat cons-
tantment que “es mamprenguen ja 
els projectes promesos i previstos en 
una de les quatre Estratègies, entre les 
quals hi ha els espigons i treballs pen-
dents des de l'any 2015, de les obres 
necessàries per a protegir el tram de 
la Serratella, de les Terrasses i de Sant 
Gregori”.

La Diputació de Castelló ha encarregat 
un informe que està elaborant l'em-
presa Hidtma, que és l'adjudicatària de 
l'assessoria tècnica, com a full de ruta 
per a reclamar solucions al Govern 
d'Espanya, i que actue amb urgència 
en el conjunt del litoral de la província 
de Castelló per a solucionar els proble-
mes de regressió que es pateixen des 
de fa anys.

L'alcaldessa de Borriana ha insistit que 
el municipi encara no té solucionades 
les reivindicacions que durant anys 
s'han reclamat reiteradament a tra-
vés d’escrits i reunions periòdiques. En 
aquesta línia torna a exigir que es com-

plisquen els compromisos i “s'avance 
en ferm en les actuacions previstes, 
tan urgents com necessàries, de re-
generació i protecció de la costa de 
Borriana”, i ha urgit novament a “exe-
cutar-les en el menor temps possible, 
de manera que es frene la regressió 
costanera i es minimitzen els efectes 
dels temporals dotant-les del pressu-
post necessari”.

Per tant, ha aplaudit la iniciativa de la 
Diputació de Castelló perquè es tracta 
de “sumar i amplificar la veu dels ajun-
taments afectats i fer força a Madrid 
a través d'un document que plasmarà 
la problemàtica existent al llarg de la 
costa de Castelló i les actuacions que 
haurien de dur-se a terme per a resol-
dre-les”.

Dins dels treballs programats pel Go-
vern per a la protecció del litoral sud, el 
municipi compta amb dos accions d'ur-
gent execució. Es tracta de la construc-
ció de dos espigons, un en la desem-
bocadura del riu que proporcionaria la 
protecció que necessiten les Terrasses 
i el port, i un altre a l’altura del camí de 
les Tancades per a resguardar la zona 
de la Serratella, que contribuiria a crear 
una nova platja d'arena de més de 800 
metres.

GESTIÓ DE RESIDUS
En la reunió, Martí i Safont també 
han parlat sobre la problemàtica de 
la gestió dels residus dels municipis, 
la solució dels quals passa “pel diàleg 
i l'acord”. Sobre aquest tema han posat 
en relleu la necessitat d'avançar en la 
millora de la planta d'Onda de tracta-
ment i reciclatge de residus de l'em-
presa pública Reciclats de Residus la 
Plana SA (Reciplasa), participada per 
l'Ajuntament de Borriana conjunta-
ment amb els de Castelló, Almassora, 
Benicàssim, Vila-real, Onda, Betxí i 
l'Alcora.

Les obres de millora i ampliació de les 
instal·lacions serviran per a ser més 
eficients reduint l'impacte ambiental i 
econòmic dels residus que es generen i 
a més, amb aquestes modificacions, la 
planta s’adequarà a la normativa més 
exigent de la Unió Europea.

Per a Safont, és necessari que la ciuta-
dania es consciencie que “com menys 
residus arriben a Reciplasa, menor 
serà el cost del tractament, i si el cost 
és menor per a l'Ajuntament, menor 
serà la taxa per als veïns i les veïnes”, 
i perquè això siga possible “hem de 
separar en origen en els contenidors 
groc, blau i verd”.  

COSTES

8 |  9



Les banderes Blaves, les de Qualitur i les 
d’EcoPlayas 2022 ja flamegen a les platges

Xiquets i xiquetes del campus d'estiu de l’SME han participat aquest matí en la hissada 
de les banderes a les platges de l'Arenal i Grau Malva-rosa

Tres grups al voltant d'un centenar de xiquets i xique-
tes participants en el Campus Multiesportiu d’Estiu 
de l’SME de Borriana han hissat les banderes Blaves, 

les de Qualitur i les d’Ecoplayas a les platges de l'Arenal i del 
Grau Malva-rosa, que les distingeix i reconeix, un any més, 
per la seua qualitat i el compromís amb el medi ambient, la 
sostenibilitat, l'accessibilitat, la qualitat de les aigües i l'are-
na, i la neteja.

En l'acte han estat presents l'alcaldessa de Borriana, Maria 
Josep Safont, la regidora de Turisme, Sara Molina, el regi-
dor de Zona Marítima, Vicent Aparisi, i el de Sostenibilitat 
Mediambiental, Bruno Arnandis, que han mostrat la seua 
satisfacció per renovar la distinció des del punt de vista am-
biental i turístic.

Es tracta d'un reconeixement de l'alta qualitat de l'aigua de 
les dos platges que premia, entre altres aspectes, “l'esforç, 
públic i ciutadà, per complir amb els criteris exigits de le-
galitat, accessibilitat, sanitat, educació ambiental, neteja i 
seguretat de les platges”.

Maria Josep Safont ha destacat que enguany l'Ajuntament 
ha realitzat un acte participatiu que representa “la impor-
tància de la implicació i la participació social de la població 
per a aconseguir aquests reconeixements” i, alhora, posa 
l'accent en el paper de la conscienciació i l'educació medi-
ambiental per a “mantindre les platges netes i reciclar els 
residus generats”.

També ha afegit que a més necessitem difondre “les bones 
pràctiques a totes les persones usuàries de les platges, i 
especialment als més joves, divulgant valors com la sos-
tenibilitat, el reciclatge i el respecte pel medi ambient i la 
conservació dels recursos naturals i la biodiversitat”.

Les banderes blaves són un distintiu internacional que reco-
neix la qualitat de l'aigua d'una platja i premia l'esforç, públic 
i ciutadà per complir amb els criteris exigits de legalitat, ac-
cessibilitat, sanitat, educació ambiental, neteja i seguretat 
de les platges.

Sobre aquest tema, la regidora de Turisme, Sara Molina, ha 
explicat que la distinció “és un reconeixement pel treball 
continuat realitzat per part de la corporació municipal en la 
millora i adequació de les platges, amb especial sensibilitat 
per a dirigir les accions cap a l'accessibilitat, la sostenibilitat 
i cap al vessant mediambiental”.

En aquest sentit, han recordat que “l'objectiu de l'Ajunta-
ment és tindre uns arenals segurs, nets, accessibles i con-

fortables, sostenibles i amb totes les mesures sanitàries de 
seguretat”.

Per part seua, des de la Generalitat s'ha reconegut el treball 
fet a Borriana per a cuidar el seu litoral i han mostrat el seu 
propòsit de continuar treballant de manera col·laborativa 
perquè aquest reconegut premi continue enriquint les plat-
ges del municipi en anys successius.

A més, les platges de Borriana han estat distingides amb 
la bandera Ecoplayas 2022, que atorga l'Associació Tècnica 
per a la Gestió de Residus i Medi Ambient (ATEGRUS), que 
reconeixen la qualitat de les platges des del punt de vista 
ambiental, turístic i de sostenibilitat, amb l'objectiu de di-
fondre els seus esforços, innovacions i consecucions. Tam-
bé validen la seua política de qualitat mediambiental amb 
criteris objectius en matèria d'equipament i manteniment, i 
sempre des de la perspectiva de l'enginyeria i la sostenibili-
tat, i a més es valora el manteniment dels aspectes positius 
i de les millores efectuades.

Cal afegir també que les platges de Borriana ja tenen la ban-
dera Qualitur 2022 que concedeix Turisme Comunitat Valen-
ciana a les platges que disposen de certificats en matèria de 
qualitat, medi ambient i/o accessibilitat reconeguts per Qua-
litur, que certifica el model i la gestió dels municipis turístics 
costaners de la Comunitat Valenciana, i reconèixer l'esforç 
dels municipis per oferir platges amb serveis, sostenibles i 
accessibles a tots.

La qualitat de les platges no sols està reconeguda per 
aquests distintius, a més s’ha hissat el distintiu de quali-
tat que atorga l'Institut per a la Qualitat Turística Espanyola 
(ICTE), que concedeix banderes ‘Q’ de qualitat turística a les 
platges espanyoles basat en els requisits de la norma UNE, 
que té en compte tant els equipaments com la neteja, segu-
retat, salvament o informació. 

PLATGES



La Generalitat presenta a Borriana els 
drons de vigilància i salvament per a 

previndre ofegaments a les platges de la 
Comunitat Valenciana

Durant la passada campanya, els drons de l'Agència Valenciana de Seguretat i 
Resposta a les Emergències van salvar sis vides en accions directes de rescat

La consellera de Justícia, Interior 
i Administració Pública, Gabriela 
Bravo, amb l'alcaldessa de la ciu-

tat, Maria Josep Safont, han presentat 
a Borriana les noves aeronaus no tri-
pulades que ha desplegat aquest estiu 
la Generalitat Valenciana per a reforçar 
els treballs de vigilància i prevenció a 
les platges de la Comunitat Valenciana. 

Bravo ha destacat que, per a aquesta 
campanya estival, la Generalitat ha du-
plicat el nombre de drons de socorrisme 
i salvament de què disposa. D'aquesta 
manera, l'Administració autonòmica ha 
facilitat als ajuntaments un total de 20 
dispositius en les zones de bany.

Aquesta campanya tracta de multiplicar 
esforços amb els serveis d'emergències, 
de socorrisme i els ajuntaments per a 
reduir una xifra de víctimes inassumible.

Les aeronaus no tripulades s'han con-
vertit en una ferramenta summament 
útil que permet la detecció ràpida de 
persones que estan en perill a la mar. 
Durant la passada campanya, els drons 
de l'Agència Valenciana de Seguretat i 
Resposta a les Emergències van salvar 
6 vides en accions directes de rescat, 
gràcies als 851 vols que es van dur a 
terme sobre un total de 2.137 quilò-
metres de costa. Sobre aquesta qües-
tió Safont ha manifestat que el salva-
ment d'aquestes sis persones justifica 
plenament tots els nostres esforços.

Aquest estiu Borriana ha sigut triada, 
igual que l’estiu passat, com una de les 
localitats que comptarà amb un dron 
del servei de rescat implantat per la 
Generalitat Valenciana, que s'utilitzarà 
de manera coordinada amb els serveis 
de salvament i socorrisme.

L'any passat Borriana va ser un dels 
10 municipis en què la Generalitat va 
implantar el programa pilot d'ús de 
drons per a disminuir el nombre d’ofe-
gaments a les platges valencianes, a 
través d'un conveni signat entre l'Ajun-
tament i l'Administració autonòmica.

Entre les funcions que poden complir 
aquestes naus no tripulades està la 
de suport en la vigilància de la zona 
de bany i la de realitzar llançaments 
de flotadors a banyistes en risc. Les 
aeronaus poden enlairar-se des de 
la base en només 5 segons i arribar 
a una velocitat de 85 quilòmetres per 
hora al lloc on s'està detectant l'emer-
gència”.

Per a l'alcaldessa, la prioritat és “ga-
rantir la seguretat i la protecció de la 
salut de la ciutadania en les millors 
condicions”, i per això és necessari 
“dotar les nostres platges de totes les 
garanties i mesures perquè continuen 
sent espais segurs”.

Aquest estiu la Generalitat ha destinat 
aquest servei a sis municipis de la pro-
víncia de Castelló. Concretament, els 
drons ja actuen sobre les platges de 
Borriana, on s'ha realitzat la demos-
tració, a més de Vinaròs, Peníscola, 
Moncofa, Alcalà de Xivert i Orpesa.

L’alcaldessa recorda a la població els 
consells bàsics per a reduir les xifres 
d'ofegaments en les zones de bany de 
la Comunitat. “És imprescindible que 
es respecten les banderes, banyar-se 
només en plenes facultats físiques, 
evitar el consum d'alcohol, no endin-
sar-se en la mar sense socorrista i 
mantindre una especial vigilància amb 
els menors”, ha postil·lat.

SEGURETAT PLATGES
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L'Ajuntament adquireix una nova 
desbrossadora per a netejar la brossa del 

terme municipal
La nova maquinària permetrà realitzar de forma “més ràpida i eficient” els treballs de 

desbrossament dels solars municipals i de les vores de les carreteres

L'àrea de Serveis Públics de l'Ajun-
tament de Borriana ha adquirit 
nova maquinària per a realitzar els 

treballs de desbrossament en solars 
de difícil accés, raó per la qual enguany 
es preveu netejar de malesa de “forma 
més ràpida i eficient” les parcel·les mu-
nicipals i les vores de les carreteres en 
tot el terme municipal.

Així ho ha anunciat el regidor de l'àrea, 
Vicent Aparisi, en les proves realit-
zades en el llit del riu Anna, on es va 
realitzar la neteja de restoll amb la 
nova maquinària amb un resultat de 
“rendiment excel·lent”,motiu pel qual 
ha mostrat la seua “satisfacció per la 
gran utilitat i eficiència”.

El cost de la màquina és de 15.000 eu-
ros, i es tracta, segons ha explicat, d'un 

vehicle de martells flotants que per-
met “eliminar en molt poc temps totes 
les brosses i, a més, tritura els canyars 
i deixa compostatge, fet que millora 
considerablement la imatge de les zo-
nes perimetrals de la ciutat on creixen”.

Ara, ha assegurat el regidor, “ja no de-
pendrem de la Diputació o de llogar 
maquinària, a partir d'ara “s'espera re-
alitzar amb major rapidesa i eficiència 

els treballs de desbrossament habitu-
als”. En definitiva, es tracta de millorar 
al màxim els mitjans del consistori, “i 
d’optimitzar el servei públic”.

La nova desbrossadora permetrà, a 
més, intervindre en solars municipals 
i realitzar totes les actuacions planifi-
cades de neteja en el camí del Port, del 
Grau o de Santa Bàrbara, i qualsevol 
altra que poguera considerar-se ne-
cessària o s’haja de fer com a conse-
qüència de les actuacions previstes pel 
sistema d'execució subsidiària.

Aparisi ha manifestat que amb la nova 
màquina es pretén “realitzar treballs 
especials de manteniment i conserva-
ció que habitualment no podien dur-se 
a terme amb els serveis ordinaris i amb 
la maquinària que teníem”. 

ÀREA ECONÒMICA • INTERVENCIÓ
ANUNCI

La senyora alcaldessa-presidenta de l'Ajuntament de Borriana FA 
SABER
Que per resolució de 14 de juliol de 2022, número 2924, s'han apro-
vat els padrons fiscals referits al tribut que es detalla a continuació.

• Impost sobre Activitats Econòmiques 2022
Que la duració del període de cobrament dels rebuts corresponents 
als padrons referenciats, així com la forma de cobrament, ha quedat 
establida de la manera següent:
a) En període voluntari. Del 25 de juliol de 2022 al 5 d’octubre de 
2022, ambdós inclusivament, cada dia hàbil en qualsevol de les oficines 
de les entitats col·laboradores: Caixa Rural Sant Josep de Borriana, 
CaixaBank, Banco Bilbao Vizcaya Argentaria BBVA i Banc Sabadell; 
amb la presentació prèvia en les mateixes oficines del document de pa-
gament expedit per l'Ajuntament de Borriana, que serà remés a l’efecte 
de facilitar-ne el pagament al domicili de la persona obligada que no 
tinga domiciliat el pagament (sense que l’enviament supose notificació 
de la liquidació) o podrà ser arreplegat en el Servei Municipal de Re-
captació, situat en la planta baixa de l'edifici de l’Ajuntament.
Per als rebuts domiciliats, es fixa un càrrec en compte de la mitat de la quota 
líquida que apareix en el padró el dia 27 de juliol de 2022, i un segon càrrec 
per la quota diferencial (quota líquida de padró bonificada en un 1% fins 
a un màxim de 10€, menys l'import satisfet en el primer càrrec) el dia 27 
de setembre de 2022. Si per causes imputables a la persona interessada 
no es fera efectiu l'import del primer càrrec domiciliat, es perdrà el dret a 
la bonificació, i es requerirà l'import íntegre del deute en el segon càrrec.
Els documents esmentats només tindran el caràcter de justificant de 
pagament quan estiguen segellats per alguna de les entitats bancà-
ries col·laboradores.

b) En període executiu. Transcorregut el termini 
en període voluntari sense haver fet efectiu el paga-
ment, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, 
incrementant-se el deute amb el recàrrec, interessos 
de demora, costs i despeses que s'originen.
Cosa que es fa pública perquè se’n tinga coneixement i per a 
notificació a les persones interessades, amb indicació que els es-
mentats padrons es troben exposats el públic en l'Àrea Econò-
mica per un període de quinze dies a comptar des del dia de la 
publicació d’aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, 
tal com disposa l’art. 102.3 de la Llei 58/2003, de 17 de de-
sembre, General Tributària; l’art. 12 del Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei 
d'Hisendes Locals, i l’art. 70 de l'Ordenança Fiscal General de 
Gestió, Inspecció i Recaptació dels Ingressos de Dret Públic de 
l'Ajuntament de Borriana.
De conformitat amb el que disposa l'art. 14 del Reial decret legis-
latiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la 
Llei d'Hisendes Locals, contra les liquidacions incorporades en els 
esmentats padrons, podrà interposar-se recurs de reposició davant 
de la Alcaldia-Presidència d'aquest Ajuntament, en el termini d'un 
mes a comptar des de la finalització del període d'exposició pública 
indicat en el punt anterior, sense perjuí de poder-ne interposar qual-
sevol altre que resultara procedent.

La regidora delegada d’Hisenda
Cristina Rius Cervera

Borriana, 15 de juliol de 2022

VIA PÚBLICA



L'Ajuntament aprova tres projectes 
d'adequació de vials amb un pressupost 

de prop de 600.000 euros
Dins del pla de condicionament integral dels camins municipals que realitza anualment el 

consistori

L 'Ajuntament de Borriana ha apro-
vat tres projectes d'obres i actua-
cions amb una inversió de més de 

560.000 euros, dins del pla de condi-
cionament integral dels camins rurals 
que realitza anualment el consistori en 
el terme municipal, segons ha avançat 
el regidor de Serveis Públics, Vicent 
Aparisi.

I és que, segons ha explicat, l'Ajunta-
ment reserva cada any una part del 
pressupost per a les millores i con-
dicionament de la xarxa dels camins 
del terme municipal que es deterioren 
contínuament per l'efecte del trànsit 
pesat, de l'aigua i del temps.

Aparisi ha indicat que el paviment dels 
camins ha de “millorar-se amb actua-
cions integrals de regeneració, que els 
retornen les condicions adequades de 
funcionalitat i servei que han perdut, 
d'una manera efectiva i amb garantia 
suficient de durabilitat”.

De moment, el consistori ha aprovat 
tres projectes d'obres, concretament, 
el de pavimentació dels camins Ser-
ratella i Vell de València amb un pres-
supost base de licitació de 183.841 
euros. També el de pavimentació de 
camins agrícoles com ara el camí del 
Masquemao, camí la Pedrera i camí de 
les Alqueries del Ferrer amb un pres-
supost de 159.934 euros.

Finalment, ha donat el vistiplau al pro-
jecte de reparació del paviment de tres 
trams del camí Llombai, del camí del 
Port i dels camins Santa Pau i Cami-
nàs, amb un pressupost que ascendeix 
a 158.066 euros.

Es tracta, ha manifestat Aparisi, d'unes 
actuacions que contribueixen “al man-
teniment i desenvolupament soste-
nible de les zones rurals del municipi 

i posen en valor el seu entorn natural". 
Es tracta d'actuacions dirigides a “afa-
vorir la seguretat viària, l'accessibilitat, 
la mobilitat sostenible o el condiciona-
ment de zones d'interès”, ha puntua-
litzat.

Amb una inversió global de prop de 
600.000 euros, la majoria són vies de 
comunicació secundària que suporten 
molt de trànsit agrícola i també com a 
vies alternatives entre diferents zones 
del municipi, alhora que serveix d'ac-
cés a les finques de cultius de cítrics. El 
regidor ha aclarit que, a aquests pro-
jectes, el consistori afegirà altres inter-
vencions en altres camins municipals 
que necessiten ser mampresos.

Per a Aparisi, l'actuació en els camins 
del municipi “és de tal envergadura” 

que l'Ajuntament comptarà al mateix 
temps amb les tres empreses d'aglo-
merats que fan treballs a la província 
de Castelló, Becsa, Pavasal i Aglome-
rats los Serranos, “per a poder acabar 
l'asfaltat de tots els camins al més 
prompte possible de cara a la tempo-
rada de la collita de la taronja”.

Les actuacions contemplen, entre al-
tres treballs, el desbrossament i ne-
teja dels marges, obres de drenatge, 
demolició del ferm existent i execució 
d'una nova capa de redolament d'aglo-
merat asfàltic. Les obres s'ajusten al 
traçat actual dels camins, en els quals 
es milloren i s'homogeneïtzen amples, 
que alhora no impliquen la construcció 
de nous traçats, i els treballs està pre-
vist que concloguen a finals d'any. 

OCUPACIÓ
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Els mariners i les marineres de Borriana 
festegen la seua patrona, la Mare de Déu 

del Carme

Borriana va celebrar el dissab-
te 16 de juliol la festivitat de la 
Mare de Déu del Carme, la pa-

trona dels mariners. Els veïns del Port 
van eixir als carrers per a honrar la 
seua Marededeu en una sentida pro-
cessó marinera.

Amb l’alcaldessa de Borriana, Ma-
ria Josep Safont, i les Reines Falleres, 
Sandra Candau i Ana Giménez, al cap-
davant, i amb la participació de veïns i 
veïnes, representants de la corporació 
municipal, confrares, feligresos i mem-
bres de l'associació de festes, a més 
dels xiquets i xiquetes de comunió, es 
va celebrar la tradicional i popular pro-
cessó del Carme.

La jornada es va iniciar amb una Missa 
major al matí, amb la processó marine-
ra de vesprada, per a finalitzar amb una 
missa a la vesprada i el cant de la Salve 
Marinera. La processó és un dels actes 
més tradicionals del dia del Carme, en 
què, després de dos anys sense poder 
eixir, la Mare de Déu a muscles dels 
mariners va eixir a la mar en homenat-
ge als mariners i les marineres que hi 
treballen cada dia, com a mitjà de vida 
de moltes famílies de Borriana i com a 
record de tota la gent de mar que avui 
ja no està.

També la Federació de Comerç de Bor-
riana, amb l'Ajuntament de Borriana, 
va celebrar la primera Fira del Carme, 
de 18h a 24h en l'avinguda de la Medi-
terrània al Port, amb la participació de 
21 comerços, sumant-se així als tradi-
cionals i populars festejos a l’entorn de 
la celebració de la festivitat de la Mare 
de Déu del Carme al Port de Borriana.

La iniciativa va comptar, a més, amb 
activitats de dinamització com ara ta-
llers, contacontes i jocs de taula durant 
tota la jornada de la fira i l'estand de 
pols Ninots (gelats artesanals).

Un dia abans, divendres, es va realitzar 
el tradicional trasllat de la imatge de la 

FESTES DEL CARME



Mare de Déu, sota un mantell de flors i 
acompanyada pels fidels i devots, des-
prés de celebrar la novena que anuncia 
l'inici dels dies de devoció en honor a la 
patrona dels mariners. 

FESTES DEL CARME
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Creu Roja reafirma la seua cooperació en 
la labor social en la ciutat

L'alcaldessa de Borriana, Maria Jo-
sep Safont, va rebre al juliol la vi-
sita institucional del president del 

Comitè Provincial de Creu Roja a Cas-
telló, Esteban Fortea, i del coordinador 
provincial, Óscar Messeguer, acompa-
nyats de la presidenta de l'Assemblea 
Local de Creu Roja, Sonia Gascón, i amb 
la presència també de la regidora de 
Serveis Socials, Esther Meneu.

En la trobada, Creu Roja va aprofitat 
per a entregar al consistori un resum de 
persones ateses a Borriana per àrees 

d'acció de 2021, i va agrair la col·labo-
ració i el suport de l'Ajuntament de Bor-
riana en els diferents projectes d'índole 
social en què col·labora des de fa temps 
en coordinació i en diàleg continu per a 
respondre a les necessitats de manera 
àgil, ràpida i eficaç.

Durant la reunió, Safont va destacar la 
importància de comptar amb una as-
semblea local i voluntariat actiu de Creu 
Roja a Borriana perquè “permet donar 
resposta a moltes demandes que d'una 
altra forma serien de difícil cobertura” 

i va reconèixer a l'entitat la seua acció 
«bàsica i tremendament necessària 
per a continuar treballant per la igualtat 
d'oportunitats de tota la ciutadania”. 

Fiesta del verano del CTB

Con la asistencia de más de 
200 personas, se celebró en 
el Club de Tenis Burriana la 

fiesta del verano, donde se entre-
garon los premios a los ganadores 
de los torneos realizados durante el 
año, tanto de los niños y niñas de la 
escuela del CTB que cuenta ya con 
80 participantes, como de los socios 
adultos.

En el evento festivo presidido por la 
alcaldesa, María José Safont, y con la 

L'alcaldessa rep la nova junta directiva de 
l'Associació Cultural Juan Varea

L’alcaldessa de Borriana, Maria 
Josep Safont, va rebre al juliol la 
nova junta directiva de l'Associ-

ació Cultural Juan Varea de Borriana, 
renovada enguany, ara amb la presi-

dència de Pedro Angullo. Una prime-
ra trobada oficial per a conèixer les 
persones que componen el nou orga-
nigrama i continuar en la línia de col-
laboració mútua, segons ha explicat 
Maria Josep Safont.

En la reunió, Safont va mostrar la in-
tenció de l'equip de govern municipal 
d'acompanyar la junta directiva en la 
seua “nova etapa” i va donar el seu su-
port a les propostes de col·laboració, 
“destacant les ganes de treballar con-
juntament en l’etapa que ara comença 
per a realitzar les activitats i accions 

oportunes per a fomentar i difondre 
la vida i l’obra de la nostra destacada 
figura del flamenc, el borrianenc Juan 
Varea”.

En aquesta trobada, la junta directi-
va de l'associació Cultural Juan Varea 
va presentar a l'alcaldessa el seu nou 
organigrama directiu conformat pel 
seu president, Pedro Angullo López; 
el vicepresident, Javier García; la se-
cretària, Pilar Sidro ; el tresorer, Ni-
colás Arias, i com a vocals i membres 
destacats, Julio Forés i Juan Manuel 
Arámbul. 

presencia del concejal de Deportes, 
Vicente Aparisi, se entregó además a 
Andrés Beltrán Piñana una placa con-

memorativa por sus 53 años de per-
manencia en CTB. La fiesta se prolon-
gó hasta bien entrada la tarde. 

PARTICIPACIÓ CIUTADANA



Baumbach Duo i Duo Villanesca 
s’enduen els premis del primer concurs 

internacional de música de cambra
Durant el cap de setmana del 8 al 10 de juliol, l'auditori Juan Varea va ser l'escenari del 

concurs dotat amb 6.000 euros en premis, gràcies a la col·laboració de l'empresa Sanycces

Després de les audicions de dis-
sabte i diumenge, Baumbach 
Duo i Duo Villanesca, van rebre 

de mans de l'alcaldessa de Borriana, 
Maria Josep Safont, el primer i segon 
premis del primer concurs internaci-
onal de música de cambra de flauta i 
guitarra, en el qual Ziriab i Balog - Anti-
güedad van quedar finalistes.

Durant el cap de setmana del 8 al 10 de 
juliol, l'auditori Juan Varea va ser l'esce-
nari del concurs dotat amb 6.000 euros 
en premis gràcies a la col·laboració de 
l'empresa Sanycces de Borriana, del 
qual els músics i professors Eugenia 
Moliner i Denis Azabagic són els res-
ponsables.

Amb la participació de grups de sis na-
cionalitats diferents, Baumbach Duo 
va aconseguir alçar-se amb el primer 
premi de 4.000 euros, i el duo Villanes-
ca el segon premi amb 2.000 euros.

En l'acte de lliurament dels premis, 
al qual van assistir també el regidor 
d'Educació, J Ramon Monferrer, i la 
regidora d'Igualtat, Maria Romero, 
l'alcaldessa va destacar la “transcen-
dència del concurs, la qualitat dels in-
tèrprets participants i el prestigi de la 
direcció”, i va felicitar l'organització per 
“inscriure intèrprets de 6 nacionalitats 
i de diferents punts d'Espanya, fruit 
d'una gran faena d'equip que posa 
Borriana en la primera línia del pano-
rama musical internacional”.

El concurs va ser la cirera del pastís, 
després de la celebració durant tota la 
setmana anterior de la quarta edició 
del curs de música Juan Gual Esteve, 
amb el professorat Eugenia Moliner, 
Denis Azabagic, Luis Arias, Júlia Gállego 
i Maria Bernat. Amb un alumnat arri-
bat de tot arreu: de Bilbao, Valladolid, 
Màlaga, Madrid, Alacant, Barcelona, 
València, Oviedo, Vigo i, també, des de 

Mèxic, Itàlia, Anglaterra, França, Tur-
quia i Alemanya.

El IV Curs de música Juan Gual Esteve 
va començar el diumenge 3 de juliol 
amb un concert inaugural gratuït al 
Racó de l’Abadia, amb l'assistència de 
l'alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, i del regidor d'Educació, J Ra-
mon Monferrer, en el qual Eugenia Mo-
liner, Cristina Romero, Denis Azabagic, 
Luis Arias i Júlia Gállego van interpre-
tar obres de Quantz, Moreno Torroba, 
Scarlatti, Mahler, Poulenc i Marais.

Les instal·lacions del Centre Municipal 
de les Arts Rafel Martí de Viciana van 
acollir el curs impartit del 4 al 8 de ju-
liol que va ser clausurat pel regidor de 
Cultura, Vicent Granel, en què les pro-
fessores en la modalitat de flauta van 
ser Júlia Gállego, Eugenia Moliner i Ma-
ria Bernat i en la modalitat de guitarra 
Denis Azabagic i Guillem Pérez-Quer. 

CULTURA
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El Jutjat de Vila-real desestima suspendre 
el cobrament de les quotes del projecte 

urbanístic de Sant Gregori
El Jutjat de Primera Instància i Instrucció núm. 4 disposa que no procedeix l'adopció de 

mesures cautelars sol·licitada per l'acusació particular en la peça separada

La justícia ha tornat a donar suport 
a les actuacions de l'Ajuntament 
de Borriana en el projecte urba-

nístic de Sant Gregori. Aquesta volta 
es tracta d'una interlocutòria del Jut-
jat de Primera Instància i Instrucció 
núm. 4 que ha disposat que no pro-
cedeix l'adopció de mesures cautelars 
sol·licitada per l'acusació particular, a 
conseqüència de les diligències d'in-
vestigació remeses per la Fiscalia que 
sol·licitaven l'adopció de mesures cau-
telars amb caràcter urgent en el pro-
cediment penal, amb l’obertura d’una 
peça independent i el trasllat al Minis-
teri Públic.

Amb la qual cosa, han valorat des de 
l'executiu municipal, “es rebutja la 
petició de l'acusació de suspendre el 
cobrament de les quotes, que precisa-
ment en cap moment han estat sus-
peses malgrat les informacions falses 
abocades en els mitjans de comunica-
ció per l'oposició municipal i per perso-
nes interessades i contràries al desen-
volupament del projecte urbanístic 
més important de la costa valenciana”.

En la interlocutòria rebuda avui, s'estima 
que queda acreditat tal com s'informa 

per part del Ministeri Públic i la defensa, 
que “no existeixen indicis objectius de 
l'existència de perill d'insolvència econò-
mica dels responsables de la mercantil 
Urbanització Golf Sant Gregori SA, ja que 
el PAI i la seua adjudicació van necessà-
riament acompanyats d'avals prestats 
com a garantia per valor de 521.033,62 
euros, tal com s'acredita en la documen-
tació adjunta aprovada en el ple de data 
9 de maig de 2019, per la qual cosa el fis-
cal informa desfavorablement l'adopció 
d'aquestes mesures”.

A més, la interlocutòria té en compte les 
al·legacions realitzades per la defensa i 
pel responsable civil, manifestant-se 
que l'Urbanitzador “ha depositat avals 
per valor de 13,5 milions d'euros, quan-
titat que per si sola garanteix la restitu-
ció de les quotes d'urbanització, apor-
tant-se documentació que acredita les 
al·legacions formulades”.

Per tant, la jutgessa disposa que no 
procedeix concedir la mesura sol·licita-
da, i que no procedeix l'adopció de les 
mesures cautelars sol·licitada per l'acu-
sació particular, i que es procedisca a la 
incorporació d'aquesta interlocutòria al 
procediment principal i a la peça.

L'executiu municipal de Borriana ha 
mostrat la seua “satisfacció” per 
aquest nou dictamen judicial favora-
ble sobre el PAI que novament dona 
suport, legitima i ratifica les decisions 
i actuacions adoptades pel consistori 
en el projecte urbanístic”.

Aquesta nova decisió judicial se suma a 
totes les sentències i parts dispositives 
favorables que fins avui ha aconseguit 
l'Ajuntament de Borriana que reconei-
xen “la plena legitimació a la mercantil 
Urbanització Golf Sant Gregori SA per 
a girar i notificar als propietaris afec-
tats les corresponents liquidacions de 
quotes individualitzades per al seu pa-
gament en període voluntari” i que la 
decisió adoptada pel consistori “està 
totalment legitimada i és vàlida l'ac-
ta de replanteig i la justificació de les 
despeses generals i de projectes de 
l'empresa”.

Resolucions judicials que suposen que 
molts propietaris “hauran de pagar 
recàrrecs per haver seguit les línies 
marcades malintencionadament per 
algunes persones amb uns certs inte-
ressos i que han qüestionat constant-
ment totes les actuacions per a para-
litzar el projecte”.

El govern municipal recorda que la re-
activació de Sant Gregori està empa-
rada per dos informes positius muni-
cipals, que avalen la seua legalitat i el 
desenvolupament del projecte pel seu 
impacte positiu per al municipi, i ara 
també per les sentències judicials.

A més, tots els acords plenaris adop-
tats des de l'11 de març de 2016 han 
sigut favorables a la continuació de 
Sant Gregori, procés que posa de 
manifest la voluntat del consistori 
de vetlar pels interessos dels propi-
etaris i els veïns buscant les millors 
opcions. 

SANT GREGORI



La Generalitat inicia les obres d'execució 
del carril ciclovianant CR185

Amb aquesta iniciativa el municipi comptarà amb un itinerari ciclovianant entre la 
població i la CV18

La Generalitat ha iniciat les obres d'execució de la via ci-
clovianant CR185. L'itinerari, que completarà el CR185 
existent fins ara, discorrerà en paral·lel a la CV1852 de 

titularitat municipal, entre la CV18 i l'inici de la zona urbana 
de Borriana, amb la millora de l'amplitud del traçat en cobrir 
la séquia Jussana en la zona més pròxima a la calçada.

Borriana comptarà amb un itinerari ciclovianant entre la po-
blació i la CV18, segons ha explicat el regidor d'Urbanisme, 
Bruno Arnandis. Amb aquesta actuació, ha manifestat, “es 
donarà continuïtat per als vianants pel carrer Vila-real entre 
la població i la CV18 fins a l'inici de la zona més consolidada 
urbanísticament, tram que actualment no compta amb cap ti-
pus de zona habilitada per a la circulació de ciclistes i vianants.

L'edil d'urbanisme, Bruno Arnandis, ha aclarit que, amb una 
inversió prevista per part de la Generalitat al voltant de 
100.000 euros, l'objectiu és “donar continuïtat al recorregut 
per als vianants, de manera que existisca un itinerari ininter-
romput entre la població i la CV18”.

De manera permanent, ha assegurat, “estem ampliant els 
itineraris ciclovianants i incorporant-nos així a les dinàmi-
ques d'altres països europeus i amb aquestes vies per a bici-
cletes i vianants anem situant la nostra ciutat a l'avantguar-
da de les més modernes i actuals tendències urbanístiques".

Els treballs consisteixen en la realització d'una nova vorera 
en una longitud de 310 metres lineals, aproximadament. Es 
preveu, alhora, la prolongació de l'aigua potable la mateixa 
longitud, el desmuntatge de faroles i el posterior muntatge, 
la col·locació d'una nova canalització per a enllumenat i la 
realització de la xarxa de sanejament del tram construït.

Aquesta iniciativa de la Conselleria de Política Territorial, 
Obres Públiques i Mobilitat s'emmarca dins de les seues 

actuacions de millora de la connectivitat per a ciclovianants 
entre municipis.

Segons ha destacat Arnandis, "amb aquesta actuació es mi-
llorarà clarament la mobilitat tant de les persones com dels 
ciclistes i els veïns de la zona, i s'augmentarà la seguretat 
viària, l'accessibilitat i la mobilitat sostenible, objectius prin-
cipals del consistori”.

Actualment, existeix una vorera al carrer Vila-real que dis-
corre per tot el vial a banda i banda. El traçat d'aquesta vo-
rera finalitza a mitjan carrer, just quan acaben els habitatges 
i comencen les parcel·les de cultiu.

TREBALLS
Els treballs han començat amb el tall i la demolició del pavi-
ment per a procedir a realitzar una canalització per al saneja-
ment, el traçat del qual discorrerà per on es troba actualment 
el voral de la calçada. Posteriorment, es realitzarà una altra 
canalització que discorrerà per darrere de la línia de faroles per 
a la les instal·lacions d'aigua potable, i una tercera canalització 
per a la col·locació del cablejat d'enllumenat públic. 

URBANISME
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Comença el segon període en voluntària 
de pagament de tributs municipals de 

l'exercici 2022
Des del 15 de juliol al 5 d'octubre, per a abonar l'Impost sobre Béns Immobles (IBI), urbana i 

rústica, i del 25 de juliol al 5 d'octubre l'Impost sobre Activitats Econòmiques (IAE)

L 'Ajuntament ha obert el segon 
període en voluntària del calen-
dari del contribuent de paga-

ment de tributs municipals volunta-
ris de l'exercici 2022, que correspon 
al cobrament de l'Impost sobre Béns 
Immobles (IBI), urbana i rústica, i 
l'Impost sobre Activitats Econòmi-
ques (IAE), segons ha informat la re-
gidora d'Hisenda, Cristina Rius.

D'aquesta manera, des del 15 de juliol 
al 5 d'octubre es podrà abonar l'Im-
post sobre Béns Immobles d'urbana i 
de rústica, cada dia hàbil en qualsevol 
de les oficines de les entitats col·la-
boradores. Mentre que el període vo-
luntari de cobrament dels rebuts cor-
responents als padrons de l'Impost 
sobre Activitats Econòmiques queda 
establert del 25 de juliol al 5 d'octubre 
de 2022.

En el citat període de pagament en 
voluntària, les persones contribuents 
poden realitzar els abonaments cada 
dia hàbil en qualsevol de les oficines de 
les entitats col·laboradores: Caixa Ru-
ral Sant Josep, CaixaBank, Banco Bil-
bao Vizcaya Argentaria (BBVA) i Banc 
Sabadell.

Prèviament, s'haurà de presentar en 
aquestes entitats col·laboradores el 
document de pagament expedit per 
l'Ajuntament de Borriana, que serà 

remés al domicili de la persona contri-
buent, sense que l'enviament supose 
notificació de la liquidació, o podrà ser 
recollit en el Servei Municipal de Re-
captació, situat en la planta baixa de 
l'Ajuntament.

Per als rebuts domiciliats, dins del 
període indicat, l'Ajuntament aplica-
rà una bonificació de l'1% de la quota. 
Transcorregut el termini en període 
voluntari sense haver fet efectiu el 
pagament, s'iniciarà el procediment 
de constrenyiment, incrementant-se 
el deute amb el recàrrec, interessos 
de demora, costs i les despeses que 
s'originen.

Per als rebuts domiciliats, dins del 
període indicat, l'Ajuntament efectua-
rà dos càrrecs del 50% de la quota, el 
primer càrrec previst serà el 27 de juli-
ol i el segon càrrec el 27 de setembre, 
aplicant-se en el segon una bonificació 
de l'1% per domiciliació.

En aquest sentit, la regidora d'Hisenda, 
ha destacat que cada any són més els 
contribuents que domicilien els seus 
rebuts, i es beneficien d'aquesta boni-
ficació. De fet, la domiciliació s'ha incre-
mentat en els últims 5 anys, passant 
d'un 60,55% a un 66,88% en IBI, la qual 
cosa suposa un cost de més de 60.000 
euros per a les arques municipals.

CONGELACIÓ DE TAXES I IMPOSTOS
L'edila d'Hisenda ha recordat que l'any 
2022 va començar amb una congela-
ció de taxes i impostos per als veïns i 
veïnes i per a les empreses de Borria-
na, perquè l'equip de govern va decidir 
“no augmentar la càrrega impositiva 
de la ciutadania malgrat els continus 
increments de l'IPC que, en aquests 
moments supera ja el 10%”.

Contràriament, sí que s'ha vist incre-
mentat el cost pels beneficis fiscals 
aplicats, per exemple, a les famílies 
que ostenten el títol de famílies nom-
broses, que ha passat de 41.300 euros 
a 47.910 euros.

Altres beneficis que es van aprovar 
en la passada legislatura van ser, per 
exemple, la bonificació del 50% en l'IBI a 
les famílies els habitatges de les quals 
són de protecció pública promogudes 
per la Generalitat Valenciana. Aquest 
cas afecta a 331 liquidacions amb una 
bonificació de més de 35.000 euros.

També s'ha detectat un increment de 
l'ús de les energies renovables a la 
nostra ciutat. Així doncs, 18 habitatges 
en les quals s'han instal·lat sistemes 
d'aprofitament de l'energia solar, han 
començat a veure el seu rebut de l'IBI 
reduït en un 20%. Aquesta bonificació 
va ser una iniciativa de l’equip de go-
vern aprovada en 2017. 

HISENDA



CENTRE DE LES ARTS - CURS 2022-23 - 
PORTES OBERTES

El dia 15 de setembre, de 17h a 19.30h, obrirem les 
portes del Centre perquè ens puguen visitar les famílies 
inscrites o no, que tinguen curiositat pel que fem, les 

nostres instal·lacions i com treballem. Ens podreu fer pregun-
tes, vore el nostre alumnat en acció i alguna mostra del que 
fem. Vine a conéixer-nos, som persones molt acollidores!

Estem al carrer Sant Pere Pasqual s/n, al costat del CMC la 
Mercè

NOVES ACTIVITATS
Aquest nou curs, que comença el 21 de setembre, conti-
nuem amb l’ensenyament de la música, la dansa, les arts 
plàstiques i enguany també del teatre. Tenim activitats 
d’aquestes disciplines per a totes les edats, impartides pel 
millor professorat. 

A més a més, també podeu trobar noves activitats de l’àrea 
d’arts plàstiques (Tècniques de gravat) i, especialment, de 
l’àrea de dansa: «Danses actuals», «Dance workout» o «A 
ballar! Balls individuals per a majors de 60 anys». La setma-
na del 12 al 16 de setembre podreu provar algunes de les 
activitats que oferim de dansa.

Si en voleu saber més, visiteu la nostra pàgina web www.
cmeviciana.es on podreu trobar tota la informació dels cur-
sos, horaris, preus i inscripció. També ens podeu telefonar al 
964 033 230 o escriure’ns al correu info@cmeviciana.es 

ÀREA ECONÒMICA • INTERVENCIÓ
ANUNCI

La senyora Alcaldessa-Presidenta de l'Ajuntament de Borriana FA 
SABER
Que per resolució de 23 de juny de 2022, número 2540, s'han apro-
vat els padrons fiscals referits al tribut que es detalla a continuació.
• Impost sobre Béns Immobles 2022 (Urbana i Rústica)
Que la duració del període de cobrament dels rebuts corresponents 
als padrons referenciats, així com la forma de cobrament, ha quedat 
establida de la manera següent:
a) En període voluntari, del 15 de juliol de 2022 al 5 d’octubre 
de 2022, els dos inclusivament, cada dia hàbil en qualsevol de les 
oficines de les entitats bancàries col·laboradores: Caixa Rural Sant 
Josep de Borriana, CaixaBank, Banco Bilbao Vizcaya Argentaria 
BBVA i Banc Sabadell; amb la presentació prèvia en les mateixes 
oficines del document de pagament expedit per l'Ajuntament de 
Borriana, que serà remés a l’efecte de facilitar-ne el pagament al 
domicili de la persona obligada que no tinga domiciliat el pagament 
(sense que l’enviament supose notificació de la liquidació), o podrà 
ser arreplegat en el Servei Municipal de Recaptació, situat en la 
planta baixa de l'Ajuntament.
Per als rebuts domiciliats, es fixa un càrrec en compte de la meitat 
de la quota líquida que apareix en el padró el dia 27 de juliol de 
2022, i un segon càrrec per la quota diferencial (quota líquida del 
padró bonificada en un 1% fins a un màxim de 10€, menys l'import 
satisfet en el primer càrrec) el dia 27 de setembre de 2022. Si per 
causes imputables a la persona interessada no es fera efectiu l'import 
del primer càrrec domiciliat, es perdrà el dret a la bonificació i es 
requerirà l'import íntegre del deute en el segon càrrec.
Els documents esmentats només tindran el caràcter de justificant 

de pagament quan estiguen segellats per alguna de les 
entitats bancàries col·laboradores.
b) En període executiu. Transcorregut el termini 
en període voluntari sense haver fet efectiu el paga-
ment, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, incrementant-se 
el deute amb el recàrrec, interessos de demora, costs i despeses que 
s'hi originen.
Cosa que es fa pública perquè se’n tinga coneixement i per a no-
tificació a les persones interessades, amb indicació que els esmen-
tats padrons es troben exposats al públic en l'Àrea Econòmica per 
un període de quinze dies a comptar des del dia de la publicació 
d’aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, tal com disposa 
l’art. 102.3 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tribu-
tària; l’art. 12 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el Text Refós de la Llei d'Hisendes Locals, i l’art. 70 de 
l'Ordenança Fiscal General de Gestió, Inspecció i Recaptació dels 
Ingressos de Dret Públic de l'Ajuntament de Borriana.
De conformitat amb el que disposa l'art. 14 del Reial decret legis-
latiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la 
Llei d'Hisendes Locals, contra les liquidacions incorporades en els 
esmentats padrons, podrà interposar-se recurs de reposició davant 
de l’Alcaldia-Presidència d'aquest Ajuntament, en el termini d'un 
mes a comptar des de la finalització del període d'exposició pública 
indicat en el punt anterior, sense perjuí de poder interposar-ne qual-
sevol altre que resultara procedent.

La regidora delegada d’Hisenda
Cristina Rius Cervera

Borriana, 8 de juliol de 2022

CMAMV
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L'ajuntament dona suport a la 1a Marxa 
Cicloesportiva YoucanBurriana Challenge 

Bike 2022
Tindrà lloc a Borriana el pròxim 1 d'octubre amb un vessant solidari, ja que s’arreplegaran 

fons a favor de l'ONG Youcanyolé de Castelló

L 'Ajuntament de Borriana dona su-
port a la primera Marxa Cicloes-
portiva “Vent i Ales” YoucanBur-

riana Challenge Bike que tindrà lloc a 
Borriana el dissabte 1 d'octubre amb 
un vessant solidari, ja que s’arreplega-
ran fons a favor de l'ONG Youcanyolé 
de Castelló que realitza projectes de 
desenvolupament i cooperació en paï-
sos com Kenya i Ghana.

Els impulsors de la iniciativa Vent i Ales, 
una marca pròpia amb què Ramon Pe-
ris i Pamela Collado es proposen dur 
a terme projectes de solidaritat, han 
presentat aquest matí a l'Ajuntament 
acompanyats del regidor d'esports, 
Vicent Aparisi, i l'edila de Turisme i 
Comerç, Sara Molina, la primera Mar-
xa Cicloesportiva, que busca “ser una 
crida d'atenció cap a altres realitats 
allunyades de la nostra i fer-ho en un 
ambient festiu, lúdic i esportiu”.

En la presentació, Aparisi i Molina han 
desitjat a l'organització èxit en el pro-
jecte i aconseguir les expectatives, al-
hora que han animat a la ciutadania “a 
participar d'aquest bon projecte espor-
tiu i solidari que amb tanta il·lusió s'es-
tà organitzant”, per a compartir i gaudir 
perquè es tracta “d’una festa del ciclis-
me, un dia per a aprofitar, acompanyar 
i, a més, col·laborar en el vessant so-
lidari de l'esdeveniment esportiu”, han 
expressat.

Així mateix, Molina ha manifestat que 
la ciutat necessita “esdeveniments 
turístics i esportius d'aquesta enver-
gadura perquè són un bon aparador 
per a la ciutat i suposen una projec-
ció esportiva, cultural i turística de 
Borriana, i una excusa perfecta per 
a conèixer l'entorn idíl·lic de la ciutat, 
on poder passejar, degustar la nostra 
gastronomia, comprar i gaudir d'unes 

hores de descans i festa, en família i 
amb amics”.

Un esdeveniment que, segons els 
organitzadors, a més de marxa ciclo-
esportiva oferirà, durant i després de 
la prova, una sèrie d'activitats ludico-
esportives i actuacions musicals per a 
tots els participants i les persones que 
desitgen acompanyar-los.

Ramon Peris i Pamela Collado han ma-
nifestat que fins ara “havíem afrontat 
diferents reptes personals esportius 
per a arreplegar fons per a aquests 
programes de desenvolupament, en-
guany hem decidit fer un pas més, fer 
extensible a molta més gent la idea que 
a través de l'esport, i en concret de la bi-
cicleta, es pot ajudar perquè uns altres 
puguen tindre una vida més digna”.

La primera marxa cicloesportiva de 
Borriana inclou 4 avituallaments du-
rant la ruta, el regal amb la inscripció 

d'un mallot oficial exclusiu i assistèn-
cia mecànica durant la marxa. Part de 
la recaptació de la inscripció de la pro-
va, ja oberta des d'avui, es destinarà a 
l'ONG Youcanyolé, perquè puga conti-
nuar fent créixer els seus projectes a 
l’Àfrica.

En la marxa es poden triar dos recor-
reguts, un denominat Kibera, de llarga 
distància, amb 210km i uns 3.700m de 
desnivell positiu i amb una tarifa d'ins-
cripció de 75 euros fins al 15 d'agost 
i de 95 euros fins al 20 de setembre; 
i un altre recorregut que amb el nom 
de Soweto és de mitjana distància o 
mig fons, amb 100km i uns 1.250m de 
desnivell positiu, amb una tarifa d'ins-
cripció de 50 euros fins al 15 d'agost i 
de 70 euros fins al 20 de setembre.

Per a més informació i inscripcions es 
pot consultar la web <www.ventiales.
com>. 

ESPORTS



Borriana (1979-2023)
Capítol 8

JOAN MOLÉS

Nou Centre de Salut en Carretera Nules de la Generalitat Valenciana

LEGISLATURA 1999-2003
A) GOVERN DE COALICIÓ DEL PP I UV

1. Alfonso Ferrada Gómez (PP) Alcalde
2. José R. Calpe Saera (PP) Cultura
3. Ana Montagut Borillo (PP) Joventut/Veïns/Informació
4. Manuel Granell Galarreta (PP) Esports
5. Juan J, Silvestre Montoliu (PP) . . Agricultura/Via Pública/ 
Mercat
6. M. Ángeles Vicent Saera (PP) Sanitat/Serveis Socials
7. Juan Granell Ferré (PP) Festes/Interior/Personal/Policía
8. Javier Perelló Oliver (PP) Urbanisme
9. Amparo Feliu Salas (PP) Hisenda
10. José Devís Piera (PP) Educació

1. José I. Monferrer Daudí (PSPV-PSOE) Portaveu
2. José Vicente Melià Franch (PSPV-PSOE)
3. Maria Josep Safont Melchor (PSPV-PSOE)
4. Juan Molés Guinot (PSPV-PSOE)
5. Mercedes Sanchordi Garcia (PSPV-PSOE)

setembre 1999, Aurea Vilanova Dols (PSPV-PSOE)
6. Angel González Cuesta (PSPV-PSOE)
7. Sergio Monzonís Laorden (PSPV-PSOE)

gener 2001, Juan Tortosa Julián (PSPV-PSOE)
8. Vicent Aparisi Juan (PSPV-PSOE)

1. Joan M. Traver Cabedo (Bloc) Portaveu
2. Vicent Carda Isach (Bloc)

1. Mercedes Giménez Mondragón (UV) 3ª Edat/ Comerç/ 
Ocupació

B) INCIDÈNCIES

- directora del BIM, Ana Montagut

-  setembre 1999, renuncia Mercedes Sanchordi (també di-
putada autonòmica), la substitueix Aurea Vilanova Dols

-  gener 2001, dimiteix Sergio Monzonís, el substitueix Juan 
Tortosa Julián.

C) INVERSIONS MÉS IMPORTANTS

-Casa de la Música (Generalitat)

-Rotonda avinguda Jaume I

-Escullera de Ponent (Generalitat)

-Compra del Trinquet

-Avinguda Cardenal Tarancon

-Dic del Port (Generalitat)

-Nou Centre de Salut, camí de Nules (Generalitat)

-Rehabilitació del Jardí del Bes

-Depòsit de l’aigua potable

-Camp federatiu de Llombai de gespa artificial (Federació)

-Compra del Teatre Payà.

-Remodelació de la Plaça 9 d´Octubre 

-Construcció del Casal Jove (Generalitat)

-Avinguda del Transport

-Pont del riu en Novenes de Calatrava 

-Parc Carabona (Generalitat)

AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS
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Hace unas semanas, desde el Grupo 
Municipal Socialista hicimos un eva-
luación de los últimos años de gobi-
erno municipal. Un período marcado 
por una crisis sanitaria que derivó en 
una grave crisis económica, a pesar 
de ello, con las medidas de ayuda 
económica aprobadas, hemos resis-
tido como ciudad manteniendo el 
empleo e incluso mejorando las cifras 
de ocupación. Todo ello, sin perder de 
vista nuestro objetivo de reforzar las 
políticas sociales, el fomento del em-
pleo y mitigar en lo posible las con-
secuencias del incremento de precios 
derivado de la guerra de Ucrania. Se-
guimos avanzando y trabajando para 
captar financiación externa y realizar 
todas las inversiones posibles que 
mejoren el bienestar y el entorno 
en nuestra ciudad, y así contribuir a 
mantener viva la actividad económi-
ca local.

Cerrando proyectos ejecutados
De esta manera, vamos cerrando 
unos proyectos y abriendo otros 
nuevos. Edificios emblemáticos, ne-
cesarios para una atención de calidad 
a las familias usuarias de los servi-
cios sociales, han visto terminadas 
sus obras: el edificio que albergará 
los Servicios Sociales está ya pre-
parado para recibir el mobiliario y 
demás equipamiento y atender a 
los usuarios de forma digna, como 
se merecen. Y el Centro de Atención 
Temprana (CAT), del que ya tenemos 
la financiación de la Generalitat para 
la prestación del servicio que en bre-
ve se licitará.
Con estas dos importantes instalaci-
ones hemos conseguido alcanzar dos 
objetivos fundamentales para los y 
las burrianenses. A partir de ahora 
se marca un antes y un después en la 
dignidad de la atención a las perso-
nas usuarias de los Servicios Sociales 
en general, y en Igualdad y Atención 
al Desarrollo Infantil. Porque los so-
cialistas no escondemos los servicios 
sociales en instalaciones deficientes; 
al contrario, creemos en la necesi-
dad de tener unos Servicios Sociales 
de calidad.
Iniciando nuevos proyectos
Otro de los valores que nos definen 
como socialistas es la defensa de la 
Sanidad Pública universal, gratuita 
y de calidad. Por ello, llevamos años 
trabajando en diferentes opciones 
para conseguir solar para la cons-

trucción del nuevo edificio para el 
Consultorio Médico del Puerto, que 
albergará tres consultas de medicina 
familiar, áreas de pediatría, extrac-
ciones, urgencias y administración. 
Disponemos ya de 150.000€ para 
licitar el proyecto y estamos a la 
espera de recibir la resolución de la 
cesión del terreno. La pandemia ha 
puesto en evidencia la pésima infra-
estructura médica que construyó el 
PP para atender a los vecinos y veci-
nas del Puerto, invirtiendo recursos 
públicos en un edificio que no cumple 
las condiciones básicas para ofrecer 
una atención sanitaria de calidad. El 
local es un túnel sin ventilación, no 
es accesible, no dispone de salida de 
emergencia ni tiene zona de aislami-
ento para pacientes infecciosos. Sa-
nidad no permite reabrir las puertas 
de este consultorio. Los Socialistas 
creemos que el Puerto se merece 
unas instalaciones sanitarias de cali-
dad y nuestro compromiso es traba-
jar para conseguirlas, como venimos 
haciendo desde hace mucho tiempo.
Otros hitos que marcarán un antes 
y un después son infraestructuras 
que han requerido una larga tra-
mitación administrativa: como la 
Pasarela del Clot, que en breve co-
menzará su construcción, acabando 
con innumerables reconstrucciones 
en momentos de fuertes lluvias, con 
un alto coste para el Ayuntamiento. 
O los Tornillos de Arquímedes, otra 
obra fundamental que mitigará las 
inundaciones en la Serratella y que 
en pocas semanas será adjudicado el 
proyecto. Obras tan necesarias como 
importantes para la ciudadanía de 
Borriana y también prioritarias para 
los socialistas que nos comprometi-
mos a trabajar para llevarlas a cabo.

Preparando proyectos capitales
Otro proyecto fundamental para Bor-
riana son sus accesos. Actualmente, 
se está ejecutando un carril ciclope-
atonal a la entrada por el camí Vi-
la-real con el que podremos conectar 
con los de la CV18. Esta obra, cuya 
memoria aprobamos en la Junta de 
Gobierno municipal por 111.000€, 
la propusimos a la Conselleria para 
que la ejecutara a su cargo y así lo ha 
hecho.
Pero los hitos que marcarán este 
fin de legislatura serán los accesos 
a la CV18, que descongestionarán 
las entradas y salidas de la ciudad. 
Para los socialistas son prioritarios 
los dos viales que pronto serán una 
realidad: el que conectará la aveni-
da del Transporte con la CV18, del 
que se está ultimando el proyecto y 
cuyas obras comenzarán en pocos 
meses y el acceso desde el camí la 
Cossa, cuyos trámites se están ul-
timando y cuya obra está incluida 
en el proyecto de urbanización de 
Sant Gregori.
Son muchos los proyectos que he-
mos desarrollado y los que están en 
ejecución o a punto de ejecutarse, 
y son muchos también los proyec-
tos que quedan por hacer. A pesar 
de la situación económica y de las 
limitaciones presupuestarias del 
Ayuntamiento de Borriana, no para-
remos de buscar recursos, propios o 
de otras administraciones, para que 
Borriana sea una ciudad moderna, 
accesible, amable y humanizada, 
por el bien de todas las personas 
que aquí vivimos.

TRABAJAMOS POR EL FUTURO DE BORRIANA

Contáctanos,
psoe@burriana.es

opinió



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

EL MUSEU DE LA TARONJA I LA SEU DE SERVEIS SOCIALS

Borriana és una ciutat que mira el seu 
passat i construeix el seu futur amb de-
terminació però, sobretot, oferint serveis 
que donen resposta a les necessitats 
dels seus veïns i veïnes. Des de Compro-
mís per Borriana entenem que un refe-
rent del nostre passat és la producció i el 
comerç de la taronja i per això era impor-
tant treballar per desbloquejar la situació 
en la que es trobava la Fundació Museu 
de la Taronja. Per altre costat, els serveis 
socials cada volta estan més arrelats 
entre la nostra ciutadania i necessitaven 
d'un espai en les màximes condicions de 
dignitat per atendre a les persones que 
acudeixen als professionals socials per 
millorar la seua vida.
Les dues accions consoliden la política 
de qualitat que venim dissenyant per a 
una ciutat moderna, amb la democra-
tització dels recursos culturals i amb 
qualitat dels serveis públics.

El Museu de la Taronja
Desbloquejar la situació del Museu, un 
dels referents de la citricultura valenci-
ana, identitat del poble valencià i de la 
nostra ciutadania especialment, era un 
dels nostres compromisos. L'acord de 
dissolució de la Fundació en el govern 
del Partit Popular de Borriana en 2014 
amb un deute de més de 120.000€ va 
deixar la Fundació Museu de la Taronja 
en un estat de ruïna. El treball que s'ha 
portat a terme des de la Regidoria de 
Cultura ha segut buscar una solució jurí-
dica per a la seua viabilitat. Amb la com-
plicitat del govern valencià per mig de la 
Conselleria d'Educació, Cultura i Esport 
s'ha reunit en el mes de juliol el Patronat 
de la Fundació per prendre possessió 
els nous patrons i deixar sense efecte 

l'acord pres en 2014 i que dissolia la 
Fundació, així com l'aprovació del nous 
Estatuts. En aquest moment, la titula-
ritat de la Fundació Museu de la Taronja 
passa a ser municipal i s'ha marcat una 
fulla de ruta que començarà per liquidar 
el deute, en este moment superior a 
120.000€, es realitzarà el projecte mu-
seístic i s’escometrà un pla de millora 
arquitectònica a l'espai físic del Museu 
amb la intenció d'obrir les portes que 
mai s'hagueren tingut que tancar. Ara 
bé, una de les qüestions més impor-
tants serà resoldre el deute pendent 
del Museu que a més, suposava que la 
Fundació del Museu no poguera rebre 
cap tipus de fons públics per tenir impa-
gaments. Un deute que prové de l’impa-
gament a les treballadores del museu, 
i que la Conselleria de Cultura d’aquell 
moment, no els va donar resposta ni 
les va atendre com caldria. Un deute, 
al que ara l’Ajuntament farà front per 
poder desfer eixe nus. No consentirem 
que aquells que varen arribar a tancar el 
Museu per les seua mala organització 
i gestió en moments de bonança eco-
nòmica siguen qui ens estiguen exigint 
ara celeritat en un tema tan complex 
perquè no oblidem que hi ha un punt 
de partida fonamental: si no s’haguera 
tancat, no hauríem de reobrir-lo. La re-
cuperació d'aquest espai significa man-
tenir el nostre patrimoni arquitectònic i 
cultural i oferir un espai per al visitant 
junt als altres museus de la ciutat on la 
història i la tradició expliquen com som 
com a poble.

La seu de Serveis Socials
Un altre compromís que teníem amb 
Borriana era dignificar els espais 

d'atenció dels serveis socials municipals 
i els seus departaments. Recordem que 
el departament de Serveis Socials mu-
nicipal es troba actualment disgregat 
en diferents punts del barri la Bosca, 
així com a la zona del Casal Jove. Unes 
ubicacions, que portaven massa anys 
sent provisionals. Així els despatxos de 
l’equip de menors i d’ intervenció amb 
infància i adolescència, la Unitat de Pre-
venció de Conductes Adictives, o les tre-
balladores socials de base, es trobaven 
des de fa massa temps en condicions 
més que millorables i pendents d’unes 
reformes que no arribaven. Després 
d’aconseguir la cessió de l'Administració 
Estatal per 30 anys de l’edifici, i gràcies 
als Fons Feder – Edusi que s'han sol·li-
citat i concedit per la Unió Europea, s’ha 
fet realitat la reforma integral de l’antic 
ambulatori i nova seu dels Serveis So-
cials Municipals, amb una inversió de 
1.750.000€, i licitació del seu mobiliari 
per 200.000€.
A aquesta intervenció podem sumar-li 
el canvi de paradigma que ha suposat 
la nova Llei de Serveis Socials Inclusius 
que ha portat endavant la Conselleria 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives, un can-
vi que a més a més, suposa la contrac-
tació de més personal per als Serveis 
Socials Municipals. Un departament 
que ha passat a representar oficial-
ment, tot i que sempre ho ha sigut per 
a Compromís, la quarta pota del benes-
tar i per tant requeria d’una dignificació 
urgent. Així abans de final de 2022, per 
fi, les professionals i tota la ciutadania 
al conjunt veuran com finalment aquest 
govern sí acompleix allò que promet i 
que per a Compromís sempre ha segut, 
treballar a les persones, dignificant la 
vida i millorant els serveis públics.
Molta feina feta i molta per fer, per això 
des de Compromís, seguirem amb for-
ça amb el vostre suport perquè sabem 
que amb feina, pas a pas, entre totes i 
tots ho farem possible. Si voleu fer-nos 
qualsevol consulta o suggeriment no 
dubteu a escriure’ns al correu o les nos-
tres xarxes socials.

opinió
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BURRIANA NECESITA UNA LIMPIEZA A FONDO
Salir de tu casa para ir a la playa sin 
riesgo a ser atropellado debería ser 
un derecho, no una opción. Es lo que 
reivindican los vecinos de la Serrate-
lla desde hace demasiado tiempo sin 
que el PSOE, a fecha de hoy, les haya 
escuchado.

Este pasado mes de julio hubo un 
susto que, afortunadamente, quedó 
en eso, un susto. Pero no podemos 
fiar todo a la suerte cuando podemos 
actuar para evitar riesgos. Es lo que 
hemos solicitado al Ayuntamiento 
de Burriana sin encontrar respuesta. 
Demasiado confort en los despa-
chos del ayuntamiento y demasiado 
calor en la calle como para resolver 
los problemas reales que afectan a 
nuestros vecinos.

En la Serratella se alcanzan niveles 
de velocidad que resultan excesivos 
para una vía sin prácticamente ace-
ras ni arcenes y con un tráfico que se 
multiplica llegado el verano. La ocu-
pación de las segundas residencias 
incrementa el tránsito de vehículos y 
personas, y sin medidas eficaces que 
controlen los excesos de velocidad 
resulta arriesgado pasear por la calle.

La solución la hemos planteado en 
infinidad de ocasiones. Radares mó-
viles informativos, colocación de ba-
denes, bandas sonoras que alerten 
de la necesidad de rebajar la veloci-
dad y otras alternativas que permi-
tan limitar los riesgos serían bienve-
nidas. Todas ellas iniciativas viables 
y factibles que estamos preparados 
para desarrollar de la mano de los 
vecinos. Porque no solo es posible. 
Es necesario.

Como lo es regenerar la costa para 
frenar la erosión que alienta la falta 
de inversión en este tramo de costa. 
Es cierto que no es la única afectada, 
pero sí una de las grandes damnifi-
cadas de políticas que malgastan en 
propaganda pero no invierten en pro-
tección. Hace falta materializar un 

proyecto serio que proteja nuestro 
litoral contra la regresión frente a un 
PSOE que ahora anuncia un informe 
desde la Diputación para proteger 
aquello que han abandonado durante 
más de siete años.

Nosotros creemos en el potencial 
que tiene esta ciudad y estamos ilu-
sionados y decididos a luchar por ella. 
Preparados para demostrar a Burria-
na que hay otra forma de gobernar. 
La que garantice a los propietarios de 
las unidades de ejecución A30 y A31 
el desbloqueo del suelo urbano al que 
el PSOE les somete porque son in-
capaces de culminar la urbanización. 
Un desarrollo al que solo le resta un 
0,02% para completarse pero que en 
siete años el PSOE ha demostrado 
que le viene demasiado grande.

La consecuencia directa es el freno a 
un desarrollo urbanístico que podría 
captar inversión con la urbanización 
de unos terrenos que llevan siete 
años paralizados. Un bloqueo que 
convierte en tierra yerma un sue-
lo fértil en oportunidades al que el 
PSOE echa el freno sin sonrojo.

Es esta incapacidad la que ha provo-
cado que varios propietarios de vi-
viendas de la Serratella vean perdido 

tiempo y dinero en planes individuali-
zados que supuestamente les debían 
permitir legalizar sus inmuebles. La 
decisión del Botànic de crear esta fi-
gura para legalizar inmuebles lanzó 
a muchos a tramitar estos procedi-
mientos que ahora ven tumbados 
por las administraciones. Con más 
información, más transparencia y 
comunicación con los afectados, este 
ayuntamiento hubiera evitado que 
muchos titulares perdieran tiempo y 
dinero. Porque en la Serratella poco 
más de una decena de viviendas de 
las 200 existentes se pueden acoger 
a esta figura.

Deseamos revertir esta situación, 
trabajar por resolver problemas 
frente a quienes los crean y hacer de 
la nuestra una ciudad orgullosa y lí-
der. Colaborar con nuestros vecinos 
y escuchar sus propuestas. Poner en 
común proyectos y atraer los focos 
que garanticen inversión. Los que 
hoy lamentablemente enfocan a una 
alcaldesa imputada cuya actuación 
ha demostrado que es el Juzgado que 
instruye la causa del PAI Sant Gregori 
el único garante de los derechos de 
los afectados.

Estamos preparados para asumir el 
cambio que permita que nuestra ciu-
dad gane. Es lo único que importa.

opinió



mariajesus.sanchis@burriana.es

SAN GREGORI Y LOS INFORMES 

Lamentable el último pleno y la inter-
vención del señor Arnandis. Parece 
que no contento con burlarse de la 
oposición y de los propietarios de San 
Gregori, ahora pretende burlarse de la 
justicia diciendo que nadie le informo 
de que no se podía aprobar las cuotas 
de San Gregori solo con informes ex-
ternos.

No solo está el informe de dos funcio-
narias de este Ayuntamiento que dicen 
claramente:

“Las funcionarias que suscriben en-
tienden que el control y fiscalización 
último de la cuota de urbanización 
concreta que se pretende cobrar, in-
cluido el informe de la asistencia téc-
nica externa, debe realizarse por un 
funcionario público, en virtud de lo 
establecido en el articulo 92,3 LRBRL, 
por lo que informan la procedencia de 
solicitar informe al ingeniero de cami-
nos municipal con carácter previo a la 
aprobación de la imposición de la cuota 
de urbanización número 3, que consta-
te la efectiva ejecución de la obra certi-
ficada, máxime ante las discrepancias 
no resueltas respecto de anterior cer-
tificaciones.

Además, la agencia Valenciana An-
ti-fraude ya dice que como regla ge-
neral, la tramitación de los procedimi-
entos administrativos y la emisión de 
informes se lleve a cabo por los emple-
ados públicos con funciones atribuidas 
para ello, evitando que se lleven a cabo 
contrataciones menores para realiza-
ción de informes de asesores externos 
sobre aquellas materias ya informadas 
de forma concluyente por parte de los 

funcionarios municipales en el ejercicio 
de sus funciones.

Esto ha venido ocurriendo continua-
mente en el caso de las primeras cuo-
tas de San Gregori, empezando por 
la 00, que se llegan a pedir hasta dos 
informes externos (la urbanizadora no 
es capaz de cumplir las condiciones 
del primero), como no cumplen las pe-
ticiones del ingeniero municipal, ni si-
quiera a día de hoy, de pide un informe 
externo, y como tampoco se cumplen 
las condiciones del primer informe ex-
terno, tampoco alguna de ellas a día de 
hoy, se pide un tercer informe externo, 
y la contestación de la alcaldesa a las 
preguntas de esta concejal en el pleno, 
fue que “unas cosas se hacen antes y 
otras después”, pero solo con mirar el 
informe del ingeniero municipal, a día 
de hoy aun no se cumple lo solicitado 
por el mismo para poder cobrar la cuo-
ta 00.

1- No están firmados todos los conve-
nios con las suministradoras

2- No están las autorizaciones admi-
nistrativa (falta la regeneración de la 
costa, resumiendo a día de hoy no hay 
playa)

3- No tienen la disponibilidad de los 
terrenos y la formalización de la ocu-
pación de estos

4- El ingeniero municipal no ha firmado 
el acta de replanteo.

El señor Arnandis quiere justificar el 
envío de su correo electrónico a la res-
ponsable de urbanismo y al ingeniero 
municipal en el que les recuerda que la 
asistencia técnica es quien debe infor-

mar y no el ingeniero municipal, para 
que no se duplique el trabajo.

¿Pero quien es la asistencia técnica?, 
pues un ingeniero técnico, contratado 
y pagado por la urbanizadora, que ha 
reconocido la alcaldesa en los plenos 
que no trabaja para el Ayuntamiento, y 
que no existe ningún documento en el 
que el Consistorio apruebe su nombra-
miento como asistencia técnica.

Resumiendo, la urbanizadora certifica 
y da el visto bueno a sus propias cer-
tificaciones, y con esto, y un informe 
jurídico externo que no entra a mirar si 
están bien o no los precios contradic-
torios, ni quien los ha aprobado, la al-
caldesa tienen más que suficiente para 
firmar las cuotas.

Porque el colmo del sin sentido es que 
la asistencia técnica también aprueba 
los precios contradictorios, osea que 
los precios y trabajos que no están 
en el proyecto como por ejemplo las 
horas y trabajo de máquina de las ex-
cavaciones arqueológicas, las aprueba 
un ingeniero contratado por la urbani-
zadora.

Y la alcaldesa, firma las cuotas sin los 
informes de los técnicos municipales, 
no solo es que aprueba las cuotas, es 
que además las cobra por vía ejecutiva.

Y el señor Arnandis, con ese tono de 
prepotencia que le caracteriza, dice en 
el pleno del día 28 de julio de 20222 
que nadie le ha informado que debían 
ser los técnicos municipales los que 
debían informar sobre las cuotas de 
urbanización. 

El señor Arnandis miente. En el pleno 
del día 2 de septiembre de 2021, el ru-
egos y preguntas, le leo a la Alcaldesa 
el informe de las técnicas municipales 
que les dice que deben informar las 
cuotas los técnicos municipales, en 
especial el ingeniero de caminos, y la 
Alcaldesa me contesta “que ellas en-
tienden que debe ser de esa manera, 
y que se está haciendo todo legal”, eso 
señora Alcaldesa es lo que entiende 
usted, y le recuerdo que quien infor-
ma a la administración pública son los 
técnicos de la administración y no los 
contratados por la urbanizadora y pa-
gado por ellos.

opinió
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EL DESGOBIERNO TOTAL
VOX Burriana apoya firmemente el co-
mercio de nuestra ciudad. De manera 
sólida y comprometida. Creemos en el 
comercio local, de calidad y garantías, 
un comercio como parte fundamental y 
motor económico del municipio y base 
principal de los ingresos de muchísimas 
familias de Burriana, en muchos casos 
transmitido de generación en genera-
ción, asegurando así la tranquilidad de 
sus propietarios, necesaria para centrar 
todos sus esfuerzos en sus negocios.
Y nuestras políticas económicas irán 
orientadas en este sentido. Así debe ser.
El equipo de Gobierno actual, ha apro-
bado una tercera campaña de Bonos 
Comercio, que VOX Burriana apoya, 
como no podía ser de otra manera, por-
que resulta beneficiosa para los comer-
cios que se adhieren a la misma, y todo 
lo que sea bueno para los burrianenses 
siempre contará con nuestro arrimo. 
No obstante, nuestro voto no pudo ser 
favorable en el pasado pleno principal-
mente por dos motivos.
En primer lugar, entendemos que las 
campañas de Bonos Comercio, siendo 
una buena medida, nunca deben signi-
ficar la base del apoyo al comercio de la 
ciudad. Una concejalía de Comercio de 
calidad no debe basar sus estrategias 
de trabajo en campañas limitadas en 
tiempo, tales como bonos comercio 
o ferias gastronómicas, etc… Estas 
medidas funcionan como revulsivos 
puntuales, pero el comercio local ne-
cesita una apuesta sería por parte del 
Ayuntamiento para potenciarlo como 
eje principal de una estrategia de de-
sarrollo económico de futuro. Como 
dice el refrán, lo bonos son “pan para 
hoy y hambre para mañana”, y la con-
cejal de Comercio debería trabajar para 
desarrollar políticas económicas más 
elaboradas y mucho más efectivas para 
potenciar y promover el consumo y por 
consiguiente la actividad económica en 
Burriana. Y así lo haremos, entendiendo 
las campañas de bonos comercio como 
complemento al trabajo diario, que es lo 
que deben ser.
En segundo lugar, no podemos com-
partir de ninguna manera la confianza 
que la edil de Comercio y el equipo de 
Gobierno depositan en Confecomerç 
para la ejecución de esta tercera cam-
paña de bonos, después de una segun-
da campaña plagada de errores en su 
ejecución que durante 70 días dejó al 
descubierto los datos personales de 
los usuarios de los bonos y los datos 
financieros de todos los comercios. 
Siendo conocedora la edil de Comer-
cio decidió no hacer nada para exigir a 

Confecomerç que pusiera solución a 
tan grave problema. Pese a existir un 
informe favorable para el pago a Con-
fecomerç por la gestión de la segunda 
campaña, el pago se paralizó por resul-
tar nulo el informe gracias a la inter-
vención de VOX, algo que por cierto, la 
regidora de comercio desconocía siendo 
informada en directo en el mismo ple-
no por la propia Alcaldesa, dejando al 
descubierto la absoluta falta de comu-
nicación y conocimiento del equipo de 
Gobierno y mostrando nuevamente su 
absoluta dejadez que nos ha llevado al 
descontento generalizado que se respi-
ra actualmente en las calles de nuestro 
municipio. 
En otro orden, no podemos dejar de 
denunciar el trato recibido por algunos 
vecinos de la Serratella por parte del 
Magnífico. Este, una vez más ha dado 
muestras de su incompetencia e in-
capacidad con la particularidad que en 
este caso el Ayuntamiento estaba en 
la postura correcta. Ni siquiera cuando 
llevan razón saben gestionar. Nos refe-
rimos a los casos de las solicitudes de 
Declaración de Situación Individuali-
zada de Minimización de Impacto Te-
rritorial, presentadas por dos vecinos 
que no cumplían con los requisitos pero 
que tampoco habían sido debidamente 
asesorados por el Ayuntamiento, que 
con un mínimo esfuerzo podía haber 
evitado un buen número de molestias 
a más de una decena de burrianenses. 
Tan fácil como haber creado una Oficina 
Informativa. Pero ya sabemos que go-
biernan de espaldas al pueblo.
Y llegó el momento de Golf Sant Gre-
gori, donde el equipo de Gobierno con-
tinua con su huida hacia adelante, en un 

sinsentido absoluto el cual no ha podi-
do ser frenado ni siquiera con la impu-
tación de la primera edil. 
Desde VOX Burriana presentamos una 
Moción solicitando al Agente Urbani-
zador un Nuevo Plan de Obras debida-
mente detallado previa notificación del 
retraso acumulado (el PAI debería llevar 
ejecutado más del 70% y apenas llega 
al 5% , encontrándose en parada téc-
nica hace tiempo), que puede acarrear 
serias consecuencias para el Equipo de 
Gobierno, y solicitando también que se 
trabaje en un nuevo Proyecto Modifica-
do que salve el futuro de Sant Gregori y 
de vía verde a su viabilidad.
Pero para el edil de urbanismo, la obra “va 
como un cohete”, así lo expresó ante el 
estupor generalizado en la salón de Ple-
nos, y la moción no pudo salir adelante 
con el voto en contra del Equipo de Go-
bierno. Veremos en la declaración de los 
próximos días, si alguno de sus miembros 
cambia a la condición de imputado, fruto 
de este enroque sin sentido.
Esperemos que antes que llegue ese 
día acometan las obras del Teatro Payá 
que actualmente es una seria amenaza 
para la seguridad de los ciudadanos, la 
cual nuestro Ayuntamiento es incapaz 
de garantizarnos.
Hasta donde hemos llegado.
Unos paneles cerámicos que llevan se-
manas al borde del colapso con la única 
protección para los viandantes de unas 
viejas vallas. Pero desde los despachos 
del Magnífico muestran un interés nulo. 
Exigimos una actuación inmediata y 
efectiva.
Tenemos el derecho de vivir en un mu-
nicipio seguro, y VOX Burriana siempre 
trabajará y velará por ello.

opinió



Pleno Ordinario Municipal 07-07-2022 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 07-07-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar el 
contrato del servicio de mantenimiento de las 
máquinas de entrenamiento de la sala de fitness 
situada en la piscina municipal cubierta “Daniel 
Vidal Fuster”, adjudicado a F&H Fitness Equipa-
ments SL, por un año más, es decir hasta el 30 de 
septiembre de 2023, en las mismas condiciones 
que las previstas en el contrato formalizado el 
27 de septiembre de 2019, por el importe anual 
de 8.048 euros (Iva incluido). También autorizar y 
disponer el gasto de 2.012 euros correspondien-
tes al periodo del 1 de octubre al 31 de diciembre 
de 2022, con cargo a al actual Presupuesto y del 
gasto futuro de 6.035,99 euros correspondiente 
al periodo del 1 de enero al 30 de septiembre de 
2023. 

La JGL acuerda prorrogar el contrato del suminis-
tro de gas natural a los inmuebles e instalacio-
nes municipales del Ayuntamiento, adjudicado a 
GAS NATURAL COMERCIALIZADORA, SA, , hasta 
el 5 de septiembre de 2023, por el importe anual 
máximo de 120.000 euros IVA incluido, en las 
mismas condiciones previstas en el contrato de 
fecha 6 de septiembre de 2021. También autori-
zar y disponer el gasto, para atender el consumo 
de septiembre a diciembre de 2022, con cargo al 
Presupuesto actual.

La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar el 
contrato del servicio de información meteoroló-
gica localizada y personalizada para el municipio, 
adjudicado a INFORATGE SL, por un año más, es 
decir hasta el 15 de septiembre de 2023, en las 
mismas condiciones que las previstas en el con-
trato formalizado el 16 de septiembre de 2020, 
por el importe anual de 5.808 euros. También 
autorizar y disponer del gasto de 1.694 euros 
correspondientes al periodo del 16 de septiem-

bre al 31 de diciembre de 2022 , y el gasto futuro 
de 4.114 euros correspondiente al periodo del 1 
de enero al 15 de septiembre de 2023.

La JGL acuerda prorrogar el contrato del servi-
cio de mantenimiento de los campos de césped 
artificial del complejo deportivo municipal de 
Llombai y del campo de fútbol municipal “Joan 
Baptista Planelles Marco”, adjudicado a Tecni-
verd 4 SL, por un año más, es decir hasta el 16 
de septiembre de 2023, por un importe anual de 
2.541 euros IVA incluido Autorizar y disponer el 
gasto de 522,32 € correspondiente al periodo a 
facturar en 2022, y el gasto futuro de 2.018,68 
euros correspondiente al periodo del 1 de enero 
al 16 de septiembre de 2023 

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar par-
cialmente las alegaciones presentadas por Abel 
Rodriguez Quintero, contra el acuerdo de la Junta 
de Gobierno Local y ordenar, que proceda en el 
plazo de un mes, a contar desde el siguiente a la 
recepción de la notificación del presente acuer-
do, a la demolición de las obras ejecutadas sin 
licencia consistentes en vallado y solera, en Av 
Jaime Chicharro 32. También advertir al interesa-
do que de no realizar la demolición ordenada en 
el plazo de un mes, el Ayuntamiento ordenará 
la ejecución subsidiaria a su costa y procederá 
a impedir definitivamente los usos a que diera 
lugar, de conformidad con la Ley de Ordenación 
del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comu-
nidad Valenciana ( TR LOTUP). Igualmente, con-
ceder al interesado un plazo de dos meses para 
que efectúe el compromiso notarial de renunciar 
a cualquier tipo de indemnización por las obras 
llevadas a cabo en el interior de la vivienda, en 
el caso de que sean incompatibles con el desar-
rollo de la Unidad de Ejecución C-5. Dicho com-
promiso, debe estar inscrito en el registro de la 

propiedad, de conformidad con lo establecido en 
la LOTUP, con la advertencia que, transcurrido el 
plazo otorgado sin aportación del compromiso 
registrado, se ordenará la demolición de la vivi-
enda, como medida establecida en el Texto re-
fundido de la LOTUP para restaurar la legalidad 
urbanística vulnerada.

La JGL acuerda iniciar las actuaciones tenden-
tes a la ejecución subsidiaria, a cargo de los He-
rederos de Dª P.A.M., de los trabajos necesarios 
para el restablecimiento de las debidas condi-
ciones de seguridad, funcionalidad y habitabi-
lidad del inmueble sito en C/ Enric Granados, 
20 esquina C/ Joan Reus esquina C/ Alqueries, 
mediante la imposición de multas coercitivas, 
hasta un máximo de diez, por importe cada una 
de 300 euros, a la vista del presupuesto de eje-
cución subsidiaria. Aprobar la cantidad de 3.000 
euros como presupuesto provisional, según el 
informe del arquitecto técnico municipal, e im-
ponerles la primera multa coercitiva por impor-
te único de 300 euros. 

La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a D 
B.O.Z., la segunda multa coercitiva por importe 
de 300 euros, por incumplimiento de la orden de 
restablecimiento de la legalidad urbanística in-
fringida acordada por la Junta de Gobierno Local 
por la que se le ordenaba que en el plazo de un 
mes procediera a la demolición de las obras eje-
cutadas consistentes en la reforma del inmueble 
sito en Avda. Jaime Chicharro, n.º 103. También 
comunicar al interesado que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de demolición, se 
seguirán imponiendo multas del mismo impor-
te por periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimiento 
voluntario derivado de la última multa coercitiva 
impuesta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 

El Pleno aprueba con el dictamen favorable de 
la comisión informativa de urbanismo y me-
dio ambiente, la modificación del Programa de 
Actuación Integrada de la unidad de ejecución 
A-9.3 en cuanto a la previsión inicial de cargas 
del Programa, que se ve incrementada en un 
9,98% como consecuencia del aumento del im-
porte del presupuesto de ejecución material de 
la obra urbanizadora que permita la contratación 
de un empresario constructor de la misma, con 
reducción de la parte correspondiente al benefi-
cio empresarial del urbanizador por la promoción 
de la actuación. 

El Pleno aprueba ratificar el Decreto de la Alcal-
día Presidencia de 29 de junio de 2022, por el 
que se resuelve solicitar la encomienda de ges-
tión a la Excma. Diputación Provincial de Caste-
llón, para la prestación del servicio de gestión del 
Plan de Transición Energética Provincial

El Pleno aprueba el Plan de Evacuación fren-
te Emergencias del municipio de Borriana del 
Mercado del Martes- Zona Centro, y someter 
dicho Plan a información pública y audiencia 
de los interesado, con publicación en el Boletín 
Oficial de la Provincia de Castellón y en el tablón 
de anuncios del Ayuntamiento por plazo de 30 

días para que puedan presentar reclamaciones 
o sugerencias, que serán resueltas por la Corpo-
ración, de conformidad con la Ley 39/2015, de 
1 de octubre, del Procedimiento Administrativo 
Común de las Administraciones Públicas.

El pleno aprueba ratificar, en todos sus tér-
minos, el Decreto de la Alcaldía, de rectifica-
ción del error advertido en el Plan Estratégico 
de Subvenciones municipal para el ejercicio 
2022, aprobado por acuerdo plenario de fecha 
10/2/2022, en el sentido de que la entidad be-
neficiaria de la subvención destinada a la reali-
zación de la actividad “Torneo de Fútbol 7” no 
es el Club Deportivo Salesianos sino el Club de 
Fútbol Nuevo Salesianos.

El Pleno es informado del Decreto de 13 de ju-
nio de 2022, de emisión del Informe Ambiental y 
Territorial Estratégico de la modificación puntual 
n.º 2 del plan parcial del sector SUR-R-.5 ‘Nove-
nes de Calatrava’, para continuar la tramitación 
de la Modificación puntual conforme al artículo 
61 y concordantes del capítulo III del Título III del 
Libro I del TRLOTUP. 

El Pleno se da por enterado de los acuerdos 
adoptados por la Junta de Gobierno Local, en las 

sesiones celebradas entre los días: 26/05/2022 
y 16/06/2022, ambos inclusivos. 

El Pleno se da por enterado de las resoluciones 
dictadas por la Alcaldía-Presidencia obrantes en 
la Secretaría Municipal correspondiente al período 
de: 20/05/2022 a 26/06/2022, ambos inclusivos.

El Pleno aprueba el Reglamento Orgánico Mu-
nicipal del Ayuntamiento de Burriana, con la fi-
nalidad de regular la celebración de sesiones de 
los órganos colegiados municipales por medios 
electrónicos y telemáticos en situaciones excep-
cionales, así como posibilitar a los miembros de 
las Corporaciones, en casos de justa causa de 
maternidad o paternidad, así como los de em-
barazo o enfermedad grave que impida su asis-
tencia a la sesión, y previa justificación ante el 
Secretario de la Corporación, emitir su voto me-
diante un procedimiento telemático, mediante la 
introducción de dos nuevas disposiciones adicio-
nales: primera y segunda. 

El Pleno rechaza la moción conjunta de grupo 
municipal del PP y de Vox, relativa a la persona-
ción del Ayuntamiento como perjudicado en dili-
gencias previas 91/2022 del Juzgado de Primera 
Instancia e Instrucción n.º 4 de Vila-real
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subsidiariamente la orden de demolición incum-
plida.

La JGL acuerda imponer a Dª M.C.L.C. la séptima 
multa coercitiva por importe de 550 euros, por 
incumplimiento de la orden de demolición acor-
dada por la Junta de Gobierno Local por el que se 
le ordenaba que en el plazo de un mes procediera 
a la demolición de las obras consistentes en la 
construcción de una edificación de unos 40 m² 
con fábrica de ladrillo, ejecutadas en Partida La 
Jova 28, Camí Santa Pau en Suelo No Urbaniza-
ble-SNU. También comunicar a la interesada que, 
mientras persista el incumplimiento de la orden 
de demolición, se seguirán imponiendo multas 
del mismo importe por periodos de un mes, 
con un máximo de diez, y transcurrido el plazo 
de cumplimiento voluntario derivado de la últi-
ma multa coercitiva impuesta, el Ayuntamiento 
procederá a ejecutar subsidiariamente la orden 
de demolición incumplida.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D S.E.C. y a Dª V.A.N., un último e improrrogable 
plazo de un mes, para que procedan a la demoli-
ción de las obras que seguidamente se detallan, 
así como aportar la documentación requerida, 
ejecutadas en Camí La Mar de Vila-Real Polígo-
no 46 Parcela 203, en suelo no urbanizable de 
este término municipal. Advertir a los interesa-
dos que de no realizar la demolición ordenada en 
el plazo de un mes, el Ayuntamiento ordenará 
la ejecución subsidiaria a su costa y procederá 
a impedir definitivamente los usos a que diera 
lugar, de conformidad con lo previsto en la Ley de 
Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje, 
de la Comunidad Valenciana (TR LOTUP). 

La JGL acuerda se da por enterado de la sen-
tencia dictada por el Juzgado de lo Contencioso 
Administrativo núm. 2 de Castellón, la cual de-
sestima Recurso Contencioso Administrativo 
interpuesto contra decreto de aprobación de la 
oferta empleo para ejercicio 2018. 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de las declaraciones responsables para la eje-
cución de las obras: 4990/2022, 6611/2022 y 
7155/2022 . 

La JGL acuerda aprobar el expediente para la 
contratación de los servicios auxiliares en el 
área de cultura del Ayuntamiento y los pliegos 
de Prescripciones Técnicas y el de Clausulas Ad-
ministrativas Particulares, por el importe anual 
de 93.500 euros, IVA incluido, sin que dicha cu-
antía comprometa al Ayuntamiento. El tipo de 
licitación del contrato será por precios unitari-
os, por persona y hora, mejorable a la baja por 
las licitadoras. También acuerda la apertura del 
procedimiento abierto, con varios criterios de 
adjudicación y tramitación ordinaria, y publicar el 
anuncio de licitación en el perfil del contratante, y 
autorizar el gasto de 26.751,39 euros IVA inclui-
do, correspondiente al periodo hasta diciembre 
de 2022, con cargo al Presupuesto actual. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 14-07-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda impones 
a D G.I. y a Dª L.I., la sexta multa coercitiva por 
importe único de 500 euros, por incumplimiento 
de la orden de restablecimiento de la legalidad 

urbanística infringida acordada por la Junta de 
Gobierno Local, por la que se les ordenaba que 
en el plazo de un mes procedieran a la demo-
lición de las obras realizadas para presumible-
mente construcción de nuevo forjado interior y la 
construcción de un porche adosado a la alquería 
existente con pequeña estructura de madera 
y techado con placa tipo onduline, en Suelo No 
Urbanizable e de Régimen Común SNU-RC.1 
y la otra parte en suelo urbanizable dentro del 
ámbito del SECTOR SANT GREGORI S.U.R.- T1. 
También, comunicar a las personas interesadas 
que, mientras persista el incumplimiento de la 
orden de demolición, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de la 
última multa coercitiva impuesta, el Ayuntami-
ento procederá a ejecutar subsidiariamente la 
orden de demolición incumplida.

La JGL acuerda rectificar, a instancia de Dª M.
V.B.L., el error advertido en el dispositivo primero 
del acuerdo adoptado por la Junta de Gobierno 
Local en concesión de licencia de parcelación 
para segregar la parcela de resultado número 
37 del Proyecto de Reparcelación de la Unidad 
de Ejecución 1 del Sector PRR-1. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a la 
mercantil LIDL SUPERMERCADOS SA la licencia 
de obras solicitada para supermercado, con cen-
tral solar fotovoltaica destinada a autoconsumo 
instalada sobre cubierta en Avda. de la Marina 
12, Avda Cardenal Vte. E. y Tarancón, y C/ La Ma-
rina y Juan Bta Rochera Mingarro, según proyec-
to básico y de ejecución visado CTAC y proyecto 
de Instalación Fotovoltaica- Central, que se en-
tiende otorgada salvo el derecho de propiedad y 
sin perjuicio del de tercer. También advertir a la 
mercantil interesada que deberá cumplir con las 
condiciones señaladas en la Resolución de la Di-
recció Territorial de Castelló del Servei Territorial 
de Cultura i Esport, las condiciones del informe 
del arqueólogo municipal , y las particulares es-
tablecidas. 

La JGL acuerda conceder a Dª I.M.M. la licencia 
de obras solicitada para construcción de piscina 
particular en calle Formentera 22, según proyec-
to visado CTAC, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y cumpliendo con las condiciones par-
ticulares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de las declaraciones responsables para la eje-
cución de las obras: 5659/2022, 6055/2022, 
6076/2022, 6561/2022, 6584/2022, 
6976/2022, 6977/2022, 7036/2022, 
7076/2022, 7392/2022, 7431/2022, 
7572/2022 y 7813/2022.acuerda 

La JGL acuerda aprobar el expediente para la 
concesión de la explotación de las instalaciones 
de la zona del bar ubicado en la ‘LLAR FALLERA’ 
y resto de la instalación y el servicio de catering 
para actos falleros y otros organizados o con par-
ticipación del Ayuntamiento, así como el pliego 
de Prescripciones Técnicas y de Clausulas Admi-
nistrativas Particulares, por presupuesto base de 
licitación del servicio de catering objeto de 21.300 
euros anuales IVA incluido. También acuerda la 
apertura del procedimiento abierto, con varios 

criterios de adjudicación y tramitación ordinaria, 
publicar el anuncio de licitación en el perfil de con-
tratante, y aprobar el gasto de 4.500 euros con 
cargo a gastos diversos de Junta Local Fallera del 
actual Presupuesto, así como los gastos futuros 
dpara el presupuesto de 2023 , de 11.800 con 
cargo cargo a la aplicación presupuestaria de Jun-
ta Local Fallera, 1.500 € con cargo a Gent Major, y 
3.500 con cargo a Igualdad, Inclusión y Diversidad.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 21-07-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar el 
contrato del servicio de inmovilización, retirada 
y traslado de vehículos de la vía pública al de-
pósito municipal, adjudicado a GRÚAS TOMAS 
S.L., por dos años más, es decir hasta el 30 de 
septiembre de 2024, en las mismas condiciones 
que el contrato formalizado el 24 de septiembre 
de 2020, por el importe total anual de 85.000 
euros. También autorizar y disponer el gasto de 
21.250 euros correspondiente al período de 1 
de octubre a 31 de diciembre de 2022, con car-
go al Presupuesto actual y el gasto futuro de 
85.000euros correspondiente al período de 1 de 
enero de 2023 a 31 de diciembre de 2023, y de 
63.750 euros correspondiente al período de 1 de 
enero de 2024 a 30 de septiembre de 2024.

La JGL acuerda autorizar la devolución del im-
porte de 595 euros depositado como garantía 
definitiva del servicio de desratización, desin-
sección y desinfección, durante el periodo del 10 
de marzo de 2016 hasta el 9 de julio de 2020, a 
favor de la empresa LOKIMICA SA. 

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar a la 
mercantil EASYPARK ESPAÑA SLU, a operar me-
diante la aplicación EasyPark como sistema de 
cobro, por tecnología móvil, de la tasa de esta-
cionamiento regulado en la vía pública de la ciu-
dad, durante el plazo de cuatro años desde que 
se inicio el contrato vigente para la prestación del 
servicio de estacionamiento regulado en las vías 
públicas de Borriana. La autorización queda su-
jeta a las condiciones particulares establecidas. 

La JGL acuerda prorrogar el contrato del ser-
vicio de prevención, tratamiento, control y er-
radicación de legionelosis en dependencias e 
instalaciones del Ayuntamiento, adjudicado a 
SERVIECOLOGÍA Y TRATAMIENTO DE AGUAS 
SL (SERVYECO), por un año más, es decir has-
ta el 30 de septiembre de 2023, por un importe 
anual de 11.328,47 euros IVA incluido. También 
autorizar y disponer el gasto de 2.832,12 euros 
correspondiente al periodo del 1 de octubre al 31 
de diciembre de 2022, con cargo al actual Pre-
supuesto y el gasto futuro de 8.496,35 euros 
correspondiente al periodo del 1 de enero al 30 
de septiembre de 2023. 

La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a D 
L.H.E.P., expediente para la restauración de la 
legalidad urbanística, por la realización, sin pre-
via licencia ni orden de ejecución, de los actos 
de edificación o uso del suelo en inmueble sito 
en CL Nuñez de Arce 20. Asimismo, ordenarle la 
suspensión inmediata de los actos de edificación 
o uso del suelo debiendo proceder, en el plazo 
de los cinco días, a la retirada de los elementos, 
materiales o maquinaria preparada para ser uti-
lizada. También advertir al interesado que el in-
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cumplimiento de la suspensión en relación a las 
obras de referencia, dará lugar a que por parte 
de este Ayuntamiento se proceda a la imposición 
de multas coercitivas, por períodos de un mes, 
hasta lograr la paralización, pudiendo asimismo 
proceder a la retirada de los elementos, materi-
ales o maquinaria preparada para ser utilizada de 
forma subsidiaria o a precintarla e impedir defi-
nitivamente los usos a los que diera lugar; todo 
ello, sin perjuicio del traslado de las actuaciones 
al Ministerio Fiscal, a los efectos de la exigencia 
de las responsabilidades de orden penal en que 
se hubiese podido incurrir. Asimismo, acuerda 
conceder al interesado un plazo de audiencia de 
un mes, a contar desde el día siguiente hábil al de 
recepción del presente acuerdo, para que pueda 
formular cuantas alegaciones estime pertinen-
tes en defensa de sus derechos.

La JGL acuerda desestimar las alegaciones pre-
sentadas por D P.S.V., contra el acuerdo de la Jun-
ta de Gobierno Local, y proponer como medida 
de restauración de la legalidad urbanística vul-
nerada, la demolición de las obras de edificación 
realizadas sin licencia, consistentes en la ele-
vación de muro frontal parte derecha, mirando 
desde la calle Alqueries, en una longitud aproxi-
mada de 8 m de largo y 0,20 m de alto, y enlucido 
con mortero de cemento acabado blanco, de la 
zona elevada, tanto en el interior como en el ex-
terior, en C/ de le Alqueries 22, en suelo urbano, 
en zona de calificación UFA. También acuerda 
conceder al interesado un plazo de quince días 
para que pueda formular cuantas alegaciones 
estime pertinentes en defensa de sus derechos, 
significándole que si transcurrido dicho periodo, 
no hubiera efectuado alegaciones o bien éstas 
se hubiesen desestimado, se ordenará la demo-
lición de las obras descritas. Igualmente omu-
nicarle que si la total restauración de la realidad 
física alterada se efectuara con anterioridad a la 
iniciación del expediente sancionador, quedará 
exento de sanción administrativa y, si la restau-
ración de la legalidad física alterada se llevase 
a cabo dentro del plazo establecido al efecto, la 
multa derivada del correspondiente expediente 
sancionador se reducirá en un 95%, tal y como 
dispone la legislación actual. 

La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a la 
mercantil INICIATIVAS BENYMAR S.L., la séptima 
multa coercitiva por importe único de 240 euros, 
por no haberse cumplido totalmente la orden de 
ejecución dictada por la Junta de Gobierno Local 
por la que se ordenaba la ejecución, en el plazo 
de un mes, de los trabajos necesarios para res-
tablecer las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público de la parcela sita 
en Av. Mediterrania 40, consistentes en limpi-
eza inmediata de la parcela y posterior retirada 
de restos a vertedero. También comunicar a la 
mercantil interesada que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de ejecución, se 
seguirán imponiendo multas del mismo impor-
te por periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimiento 
voluntario derivado de la última multa coercitiva 
impuesta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 
subsidiariamente los trabajos ordenados.

La JGL acuerda conceder a Dª M.D.B.D., la licencia 
de obras solicitada para adecuación de fachada, 
en el seno de la rehabilitación del Molí se Serra 
para vivienda unifamiliar, en Polígono 1- parce-

la 46 y polígono 2- parcela 56, según memoria 
valorada y demás documentación aportada al 
expediente, que se entiende otorgada salvo el 
derecho de propiedad y sin perjuicio del de ter-
cero, y que deberá cumplir las condiciones parti-
culares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D 
R.G.S., la licencia de obras solicitada para la rea-
lización de Acometida de alcantarillado en Tra-
vesía Tales Sueras 10, que se entiende otorgada 
salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas. 

La JGL acuerda conceder a D J.G.M., la licencia de 
obras solicitada para vivienda unifamilar aislada 
con piscina en C/ Enrique Pecourt Betés (PARCE-
LA I), según proyecto básico presentado, con cer-
tificado colegial del arquitecto autor del mismo, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de pro-
piedad y sin perjuicio del de tercero, y que deberá 
cumplir las condiciones particulares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D 
J.J.A.F., la licencia de obras solicitada para derribo 
de vivienda entre medianeras en Cl Encarnacion 
38, según proyecto visado CTAC, que se entien-
de otorgada salvo el derecho de propiedad y sin 
perjuicio del de tercero, y que deberá cumplir las 
condiciones particulares establecidas. 

La JGL se da por enterada de las declaraci-
ones responsables para la ejecución de las 
obras: 5548/2022, 6445/2022, 6791/2022, 
7193/2022, 7202/2022, 7481/2022, 
7376/2022, 7811/2022, y 7942/2022. 

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar 
el expediente de contratación de las obras de 
ejecución de los proyectos aprobados por esta 
Junta de Gobierno Local de: Pavimentación de 
caminos agrícolas. Camí Masquemado, Camí la 
Pedrera y Camí Alqueries del Ferrer en Burria-
na”; “Pavimentación de los caminos Serratella 
y Vell de València en Burriana”; “Reparación del 
pavimento de tres tramos del Camí Llombai y 
otros viales de Burriana” ; y disponer la aper-
tura de un procedimiento abierto simplificado, 
de tramitación ordinaria y licitación electrónica, 
previéndose varios criterios de adjudicación cu-
antificables automáticamente; convocando su 
licitación. También aprobar el pliego de cláusulas 
administrativas particulares que ha de regir la 
contratación de las obras arriba descritas, con 
un valor estimado global previsto de 472.260,81 
euros y un presupuesto base de licitación de 
571.435,58 euros, mejorable a la baja por los li-
citadores. Asimismo, acuerda autorizar el gasto 
de 571.435,58 €euros (IVA incluido), con cargo al 
vigente presupuesto, y publicar la resolución y el 
anuncio de la licitación en el perfil de contratante. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 28-07-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en 
la situación administrativa de jubilación al funci-
onario D J.E.C.L., que ocupa el puesto de Guarda 
Mayor de la Guardería Rural , con efectos del día 
9 de septiembre de 2022, que será el último día 
de prestación de servicios como funcionario de 
carrera en esta Administración, y agradecerle los 
servicios prestados a la Corporación.

La JGL acuerda declarar en la situación adminis-
trativa de jubilación al funcionario de carrera D. 
E.G.F., que ocupa una plaza de Oficial de Recau-
dación Municipal, con efectos del día 12 de octu-
bre de 2022, que será el último día de prestación 
de servicios como funcionario de carrera en esta 
Administración, y agradecerle los servicios pres-
tados a la Corporación.

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
expediente para la contratación del servicio de 
mantenimiento del estanque ubicado en el Ce-
menterio Municipal de Borriana y los Pliegos de 
Prescripciones Técnicas y de Cláusulas Adminis-
trativas Particulares, por el presupuesto máximo 
anual de 5.082 euros IVA incluido. También auto-
rizar el gasto de 1.694euros con cargo al vigente 
presupuesto, la apertura del procedimiento abi-
erto simplificado sumario, con varios criterios de 
adjudicación y tramitación ordinaria, y publicar el 
anuncio de licitación en el perfil de contratante. 

La JGL acuerda aprobar el modificado del proyecto 
de obras “Reforma en edificio del antiguo ambu-
latorio para la relocalización y concentración de 
los servicios sociales y CAISS, cofinanciado por 
el Fondo Europeo de Desarrollo Regional en el 
marco del Programa operativo de crecimiento 
sostenible 2014-2020”, presentado el 14 de julio 
de 2022 por AQUIDOS ARQUITECTES TECNICS I 
GESTIO SLP y suscrito asimismo por URBAMED 
INFRAESTRUCTURAS, SL como contratista de las 
obras, y que contempla el exceso de mediciones 
recogido en el informe de medición final de la 
obra, con un presupuesto de ejecución por con-
trata de 1.915.418,73 euros IVA incluido. También 
acuerda aprobar la modificación del contrato for-
malizado con la mercantil para la ejecución de las 
obras , incrementando el precio del contrato en 
209.776,61 euros, una vez aplicado el porcentaje 
de baja ofrecido por el contratista del 15,16978% 
al presupuesto de ejecución por contrata del 
proyecto modificado, quedando un precio del con-
trato de 1.624.853,93 euros IVA incluido. Asimis-
mo, autorizar y disponer el gasto de 209.776,61 
euros (importe del incremento del precio contrac-
tual IVA incluido), con cargo al vigente presupues-
to municipal para el ejercicio 2022. 

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a herederos de D 
J.L.C.BJ, en calidad de propietario del inmueble si-
tuado en Cr San Lucas 7, al quedar debidamente 
acreditado, mediante escritura aportada de ven-
ta del inmueble que a fecha 09 de septiembre de 
2021 no era titular del inmueble referido.

La JGL acuerda ordenar a NOVACALATRAVA SL 
que, dentro de plazo de un mes, proceda a eje-
cutar los trabajos consistentes en la limpieza 
inmediata de toda la parcela, con especial inci-
dencia en las partes que lindan con vía pública, 
y posterior retirada de restos a vertedero, en el 
inmueble sito en Cl Berlin 39, al objeto de res-
tablecer las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo. 

La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a la 
mercantil AGUILAR URBANA S.L., la sexta multa 
coercitiva por importe único de 490 euros, por 
incumplimiento de la orden de ejecución dictada 
por resolución de Alcaldía, de los trabajos ne-
cesarios para el restablecimiento de las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
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público de la parcela sita en Av Vicente Cañada 
Blanch 89, consistentes en limpieza inmedia-
ta de la parcela y posterior retirada de restos a 
vertedero, así como vallado fijo y estable de la 
parcela. También comunicar a la mercantil inte-
resada, que mientras persista el incumplimiento 
de la orden de ejecución se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos mínimos 
de un mes, con un máximo de diez. Transcurridos 
los plazos citados sin haber verificado el ingreso, 
se procederá a su recaudación en período eje-
cutivo, iniciándose procedimiento de apremio 
sobre el patrimonio del obligado al pago y con 
exigencia de los recargos, intereses y costas que 
resulten procedentes.

La JGL acuerda declarar restablecida la legalidad 
urbanística infringida con la ejecución de los ac-
tos de edificación o uso del suelo ejecutados sin 
licencia, consistentes en la construcción de una 
edificación donde antes había una barbacoa, tras-
tero o similar con tabiques de fábrica de ladrillo en 
Travesía Tales Sueras 10; al haberse procedido a 
la demolición de las construcciones ejecutadas sin 
autorización, y haberse ajustado la pared lateral 
a la altura máxima permitida de 2 metros, según 
consta en el informe emitido por el arquitecto 
técnico municipal y, en consecuencia, archivar el 
expediente de restablecimiento de la legalidad.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a la 
mercantil FRESCAMAR ALIMENTACIÓN, S.L, la 
licencia de obras solicitada para la ampliación y 
adecuación de la planta de envasado y procesado 
de dorada, lubina y corbina, en Cr Del Zinc 4 y Avda. 
de L’argent 3, conforme a proyecto visado COIIT, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de pro-
piedad y sin perjuicio del de tercero, y que deberá 
cumplir las condiciones particulares establecidas. 

La JGL acuerda autorizar a Dª M.J.C.B., el modifi-
cado de la licencia de obras concedida mediante 
Acuerdo de la Junta de Gobierno local y el proyec-
to de ejecución presentado, con visado por el 
CTAC y, que tiene por objeto la reducción de la 
superficie de ocupación y construida del edificio 
de 287,95 m² a 216,08 m², con redistribución de 
la vivienda, eliminación de aseo y barbacoa, y 
variación de cubierta, secciones y fachadas, de 
la vivienda sita en Cr Bruselas, 50(A) esquina Cr 
de Tallinn, sin cambiar las condiciones particula-
res que se establecieron en el otorgamiento de 
la misma, debiendo la interesada comunicar al 
Ayuntamiento el nombramiento del director de 
ejecución material y constructor de las obras, y 
cumplir las condiciones particulares fijadas. 

La JGL acuerda conceder a D M.G.V., la licencia de 
obras solicitada para la realización de acometida 
de alcantarillado en Cr Mare de Déu del Rocio 2, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, que se 
otorga con las condiciones particulares fijadas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a Dª 
M.C.G., la licencia de obras solicitada para valado 
en inmueble sito en Polígono 47 Parcela 367, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de propie-
dad y sin perjuicio del de tercero, y que se otorga 
con las condiciones particulares fijadas. 

La JGL acuerda conceder a D J.V.A.C., la licencia de 
obras solicitada para vallado en inmueble sito en 
Poligono 23 Parcela 115,, que se entiende otor-
gada salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio 

del de tercero, y que se otorga con las condicio-
nes particulares fijadas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a Dª 
S.N.C., la licencia de obras solicitada para la reali-
zación de acometida de alcantarillado en Cr Vina-
ralls 8, que se entiende otorgada salvo el derecho 
de propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
se otorga con las condiciones particulares fijadas. 

La JGL acuerda conceder a D I.L.C., la licencia de 
obras solicitada para vallado en inmueble sito en 
Camí dels Xurros - Polígono 33 Parcela 171, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de propie-
dad y sin perjuicio del de tercero, y que se otorga 
con las condiciones particulares fijadas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D.J.
V.P., la licencia de obras solicitada para reparación 
de vallado en inmueble sito en Av Jaime Chicharro 
57, que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que se 
otorga con las condiciones particulares fijadas. 

La JGL acuerda conceder a Dª B.G.M., la licencia 
de obras solicitada para licencia vivienda unifa-
miliar adosada con piscina en C/ Juan Pablo II 2, 
según proyecto visado CTAC, que se entiende 
otorgada salvo el derecho de propiedad y sin 
perjuicio del de tercero, y que deberá cumplir las 
condiciones particulares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
I-DE REDES ELÉCTRICAS INTELIGENTES SAU, 
licencia para la realización de una zanja en vía 
pública para Línea Subterránea Trifásica A 20kV 
desde CT Gen. Valenciana, situado en C/ Mallor-
ca, discurriendo por C/ Valencia y C/ Poeta Llo-
rente, hasta CT Poeta Llorente, situado en C/ Po-
eta Llorente, discurriendo por C/ Poeta Llorente, 
Ronda Pedro IV y C/ Francisco Fuentes hasta CT 
Francisco Fuentes, conforme a proyecto apor-
tado firmado por técnico competente, y atendi-
endo a las condiciones particulares establecidas.

La JGL acuerda conceder a Dª S.R.M., la licencia 
de obras solicitada para adecuación local para la-
vandería en Avda Vicente Enrique Tarancón 4 BJ 
A, según proyecto visado CTAC, que se entiende 
otorgada salvo el derecho de propiedad, sin per-
juicio del de tercero, y que deberá cumplir con las 
condiciones particulares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D 
M.G.P. , Dª S.C.D., D S.G.G. y Dª B.P.V., licencia de 
parcelación para segregar de la parcela de resul-
tado 14.4 del Proyecto de Reparcelación del Sec-
tor Novenes de Calatrava (SUR-R-5), sita en la 
Calle Nicosia n.º 8, para su agrupación simultánea 
con la parcela sita en la calle Nicosia, número 10, y 
la agrupación simultánea del resto de la finca ma-
triz, con la parcela sita en la calle Nicosia, número 
6B, resultando dos parcelas de 334,22m2 (C/ Ni-
cosia 10) y 285,39m2 (C/ Nicosia 6B).

La JGL acuerda conceder a D J.C.A.M., la licencia 
de obras solicitada para terminación de vivien-
da unifamiliar entre medianeras en C/ Mallorca, 
1 esquina C/ València, según proyecto visado 
CTAC, que se entiende otorgada salvo el derec-
ho de propiedad y sin perjuicio del de tercero, 
advirtiendo que deberá cumplir las condiciones 
particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 

Dª M.L.Z., la licencia de obras solicitada para am-
pliación de vivienda en C/ Serratella 42, según 
proyecto visado CTAC, que se entiende otorgada 
salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero, advirtiendo que deberá cumplir las 
condiciones particulares establecidas. 

La JGL acuerda conceder a D S.B.M. y a Dª B.P.C., 
la licencia de obras solicitada para la construc-
ción de techado y aseo en inmueble para uso de 
aparcamiento privado, en calle San Serapio 18, 
según proyecto visado COAAT, que se entiende 
otorgada salvo el derecho de propiedad y sin 
perjuicio del de tercero, advirtiendo que deberán 
cumplir las condiciones particulares estableci-
das. 

La Junta de Gobierno Local acuerda se da por en-
terada de las declaraciones responsables para la 
ejecución de las obras: 6673/2022, 7154/2022, 
7169/2022, 7174/2022, 7278/2022, 
7573/2022, 7582/2022, 8025/2022, y 
8240/2022.

La Junta de Gobierno Local acuerda excluir la 
proposición presentada por GRUPO EXPERIEN-
CIA, RESPONSABILIAD E INNOVACION, SL. al no 
cumplir las especificaciones técnicas del modelo 
de tipo II ofertado (Xerox C405), en cuanto a la 
velocidad de escaneo en color en A4 como mí-
nimo de 40 cpm.; y adjudicar el arrendamiento 
y mantenimiento de equipos de impresión en 
diversos emplazamientos del Ayuntamiento 
a SERVICIOS MICROINFORMÁTICA SA, por el 
importe máximo anual de 22.459,29 euros IVA 
incluido. También autorizar y disponer el gas-
to total de 7.486,43 euros correspondiente a 
la previsión de gasto hasta el 31 de diciembre 
de 2022, con cargo al vigente Presupuesto 
municipal y los gastos futuros, por importe de 
22.459,29 euros en 29023; de 22.459,29 eu-
ros en 2024; de 22.459,29 euros en 2025 y de 
14.972,86 euros en 2026. 

La JGL acuerda declarar que la inversión del su-
ministro e instalación de luminarias led en di-
versas instalaciones deportivas municipales se 
encuentra dentro de las actuaciones aprobadas 
por esta unidad de gestión EDUSI, y por tanto 
cuentan con la financiación (al 50%) de los fon-
dos europeos FEDER, sirviendo el documento 
de acreditación del compromiso de aportación 
a los efectos de disposición de fondos, por im-
porte de 50.000 euros. También acuerda iniciar 
el expediente para contratar el suministro e ins-
talación, ordenar la elaboración de los pliegos de 
prescripciones técnicas por parte de los servicios 
técnicos municipales y de clausulas administra-
tivas particulares por parte de la sección primera 
de contratación con procedimiento abierto sim-
plificado y la tramitación ordinaria, y ordenar a 
Intervención para que realice la correspondiente 
retención de crédito de 100.000 euros IVA inclui-
do con cargo al vigente Presupuesto municipal. 

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en la 
situación administrativa de jubilación al funciona-
rio de carrera D E.T.M, que ocupaba una plaza de 
conserje en el Centre Cultural La Mercé, con efec-
tos del día 12 de julio de 2022, que fue el último 
día de prestación de servicios en activo, agrade-
ciéndole los servicios prestados a la Corporación.

PLENARIS I JUNTES



BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
AGOST 2022

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................6, 17, 28
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................7, 18, 29
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................8, 19, 30
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................9, 20, 31
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 ............................. 10, 21
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ....................................... 11, 22
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................1, 12, 23
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................2, 13, 24
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................3, 14, 25
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......4, 15, 26
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................5, 16, 27

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
SETEMBRE 2022

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................8, 19, 30
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 .......................................... 9, 20
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 .................................. 10, 21
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 .............................. 11, 22
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................1, 12, 23
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................2, 13, 24
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................3, 14, 25
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................4, 15, 26
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................5, 16, 27
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......6, 17, 28
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................7, 18, 29
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TELÈFONS

CSI Novenes (cita prèvia) ..........964 55 87 00
CSI Novenes (urgències) ...........964 55 87 01
Hospital General Castelló .........964 72 50 00
Hospital de la Plana ....................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe .................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ...................964 55 87 08
Salut Mental ..................................964 39 07 56
Creu Roja ........................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena .............964 24 44 00
Hospital Provincial ......................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri ........................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara ............964 51 00 93
Junta Local Fallera .......................964 51 62 17
Ràdio Taxi .......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé ..........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers .............................. 085
Estació RENFE ..............................902 43 23 43
Magatzem Municipal .................964 51 87 12
Síndicat de Regs ..........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari) ..964 57 06 08
FACSA ..............................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa ...964 53 67 61

Ajuntament de Borriana ...........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port ................964 58 70 78
Policia Local ...................................964 51 33 11
Guàrdia Civil ...................................964 59 20 20
Jutjat .................................................964 51 01 87
Serveis Socials ..............................964 51 50 14
Casal Jove .......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals ...964 83 93 17
Oficina de Turisme ......................964 57 07 53
P. Poliesportiu M ..........................964 59 10 02
Piscina Municipal .........................964 59 14 00
INSS ..................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des. ............964 03 30 37
Ecoparc Municipal .......................620 06 92 06
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ....964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores) ..630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga ..............................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide .....................964 73 83 60

CEIP Penyagolosa .......................964 73 83 55
CEIP Iturbi .......................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava .....964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón ............964 73 88 75
Col·legi Salesià ..............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes .........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima ......................964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................964 51 02 93
IES Jaume I .....................................964 73 89 35
IES Llombai ....................................964 73 92 65
Centre Educació Especial ..........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults .....964 59 10 01
Escola Infantil ...............................964 51 02 41
Escola de la Mar ...........................964 58 61 60 
Escola Taller ...................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana ...........964 03 32 30
EOI Plana Baixa ............................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut .............................964 39 07 50
Urgències........................................964 39 07 60
Cita prèvia ......................................964 39 07 50
Centre de Salut Port ...................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)....964 58 53 85

NAIXEMENTS
Júlia Soler Martí
Raquel Borrella Fernández
Martín Fornés García
Sofía Ortega Grigoryan
Pol Hueso Barrionuevo
Martina Monlleó Orenga
Mateo Ferrari García
Thiago Boix Beltrán
Rocío Torralba Gómez

DEFUNCIONS

MATRIMONIS
Ferrán Vicent Fuster i Carolina 
Ferrando de la Cruz
Israel González Gimeno i María 
Angeles Fortea Castellano
Carlos García Vence i Susana 
Sevilla García
Jesús Albarrán Escrig i Raquel 
Ramos Ortells
Manel Vives Revert i Jennifer 
Bernal Fernández
Félix Leal López i Reyes Piles 
Sánchez

VICENTA RAMOS HUESO .................................83
MANUEL ROS SANDALINES ...........................85
MIGUEL ISACH QUERAL ...................................90
LUISA ARANDA DE LA TORRE .......................84
DOMINGO CHORDÀ ESCRIVÀ ............................-
JUAN MIGUEL BRACEROS GUEROLA .......56
DOLORES TORMOS MAS ..................................90
JUAN PÉREZ VENTURA ......................................91
TEODORO HERNÁNDEZ ANTÓN....................81
MARIA AMELIA REQUENA TEJEDO.............90
ANGELA HERVÁS MATARAN ..........................90
FIDEL JULIÁN ARNAU ......................................... 78
ELVIRA CLAUSELL CONDE ..............................98
VICENTE JOSÉ RIBES CUBERTORER..........95
MARÍA JOSÉ RODRÍGUEZ LLORACH ...........61
LUCÍA GARCIA SALAS ........................................85
MERCEDES PALMER CANTOS .......................95
SALUSTIANO HERNANDO TORRES ............80
JUAN LLORENS FUSTER ....................................81
MERCEDES RAMON TRAVER .........................92
FRANCISCO BERTRAN CHORDÀ ...................77
SALVADOR PITARCH GONZÁLEZ ................. 78
AMPARO COMES DOMINGO...........................86
JOSÉ MORATALLA ALARCÓN .........................89
TERESA ANTONIA PLANELLES ALFONSO ..87
RAMONA BRACEROS GONZÁLEZ ...............82
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L'obra “Trazos” de Rubén Alesan-
dro Lucas García ha sigut la gua-
nyadora del concurs de cartell 

anunciador de les pròximes festes pa-
tronals de la Mare de Déu de la Miseri-
còrdia, que enguany se celebraran del 
2 a l'11 de setembre.

El jurat, presidit per la regidora de Fes-
tes, Lluïsa Monferrer, i integrat pels 
professionals d'arts plàstiques, il·lus-
tració i disseny, Emilio Dávila i Amparo 
Saera, i pel tècnic de Cultura de l'Ajun-
tament, Rafael Marañón, com a secre-
tari, han valorat els 11 dissenys que 
s'han presentat enguany al concurs.

Després de la deliberació, el jurat ha 
acordat atorgar el primer premi, dotat 

El cartell 'Trazos' de Rubén Alesandro 
Lucas García serà la imatge de les festes 

de la Misericòrdia 2022
amb 500 euros, a l'original presentat 
per Rubén Alesandro Lucas García, i 
concedir una menció d'honor, sense 

quantia econòmica, al cartell amb el 
lema “Borriana en festes”, realitzat pel 
borrianenc Juan Poré. 
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